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Genezing van Wonden van het Hart is cruciaal voor ons allemaal omdat het de
essentie van zonde laat zien, en hoe we deze kunnen overwinnen door het bloed
van het Lam van God als we samenwerken met onze hemelse Vader. 

Genezing  van  Wonden  van  het  Hart  werd  oorspronkelijk  geschreven  als  een
missionair hulpmiddel voor de Afrikaanse bevolking in de Sub-Sahara. Sinds 2012
is het,  in audio-formaat, uitzonderlijk effectief gebleken om zowel moslims als
christenen te helpen om dichter bij hun God te komen. Het bevat een effectieve
bijbelse methode in het zoeken naar intimiteit met onze God en Vader en met de
Here Jezus Christus, de Redder van de mensheid.

De schrijver Kees Hoek groeide op in Nederland en verhuisde in 1969 met zijn
vrouw en vier kinderen naar de VS om ervaring op te doen in het Amerikaanse
zakenleven. In de tijd dat zij lid werden van een Assembly of God-kerk in Bellevue
WA,  kwamen  ze  zoveel  dichter  bij  hun  Vader  God  en  Jezus  Christus,  dat  ze
besloten  om  te  blijven  en  Amerikaanse  burgers  te  worden.  Als  universitair
geschoold ingenieur startte hij een commercieel klimaatregelings- en koelbedrijf
dat hij 32 jaar lang exploiteerde en vervolgens verkocht nadat zijn vrouw in 1998
aan kanker overleed. Kort daarop riep God hem herhaaldelijk en op bijzondere
manieren op, om een vader te worden voor vele jonge mannen die opgroeiden
zonder een vader te hebben die naar hen omkeek of om hen gaf. 

Kees zei: “Het leven onder de Afrikaanse bevolking sinds 2003, is voor mij van
onschatbare waarde geweest bij het begrijpen van Genezing van Wonden van het
Hart.”

Nederlandse vertaling: januari 2023

Op verzoek van velen is de oorspronkelijke Engelse versie van dit geschrift voor het eerst in november 
2020 in boekformaat gepubliceerd onder de titel: Healing Wounds of the Heart. De inhoud van dit boek 
valt onder kopierechten, maar mag gedeeltelijk of in zijn geheel herdrukt en gepubliceerd worden. 
Daarbij gelden voor het publiceren van kopieën en vertaling de onderstaande voorwaarden:

 Er is voorafgaand schriftelijke toestemming gegeven door de schrijver
 Er mag geen winst gemaakt worden bij de verkoop
 Tekstuele veranderingen zijn niet toegestaan
 Vertalingen mogen niet afwijken van de betekenis en de bedoeling van de oorspronkelijke tekst

Neem contact op met de schrijver per e-mail via nellishouks@yahoo.com of via www.fpmf.org .
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1  Voorwoord



Dit boek is geschreven als hulpmiddel voor de zending onder de Sub-
Sahara Afrikaanse bevolking. Het is ook verkrijgbaar in audio-formaat
met het oog op de velen die noch lezen, noch schrijven kunnen. Juist
deze  lessen  in  audio-formaat  zijn  onder  de  genoemde  bevolkings
groepen buitengewoon effectief gebleken. Ze gaan over genezing van
verwondingen van het hart, en helpen mensen om te begrijpen dat het
bittere veroordelen van onze medemensen een probleem is van ons
allemaal, en zo zijn ook de gevolgen daarvan in onze levens. Tevens is
gebleken dat deze lessen bijzonder geschikt zijn om de aandacht van
Moslims te trekken, aangezien de Koran het bijbelse begrip van ZONDE
niet kent en daarom ook niet het bijbelse begrip van VERGEVING van
God aan ons, of van onze vergeving aan anderen die ons in het verleden
gekwetst, verwond of pijn gedaan hebben. 

Dit onderwerp is van groot belang voor ons allemaal, want het laat zien
wat het essentiele van zonde is in ons allemaal, en hoe we hem kunnen
overwinnen door het bloed van het Lam van God als we in ootmoed
onze
hemelse Vader zoeken.

Allereerst wil  ik echter onze hemelse Vader bedanken en prijzen, en
ook Jezus Christus, Zijn Zoon, die geboren werd uit de maagd Maria
door  de  overschaduwing  van  de  Heilige  Geest.  Als  het  niet  was
vanwege  de  gehoorzaamheid  van  Jezus  aan  Zijn  Vader,  om  als  een
zondeloze  persoon,  als  het  onberispelijke  “Lam  van  God”,  de
verschrikkelijke prijs te betalen, om namelijk als een crimineel op een
kruis ter dood gebracht te worden na eerst door de mensen afgewezen
te zijn, terwijl ook Zijn Vader Zijn gezicht van Hem afwendde omdat Hij
al de zonden die op Jezus geladen werden niet kon aanzien, dan zou het
niet nodig geweest zijn om dit boek te schrijven omdat er dan geen
toegang geweest  zou zijn  tot  een intieme relatie met onze hemelse
Vader.



 

Dit  boek is niet in de eerst plaats geschreven om meer over God te
onderwijzen, maar om onze Almachtige Schepper, en Vader-God beter
te  leren  kennen  door  Hem  ijverig  te  zoeken  met  ons  hele  hart.  
Dit  boek is  ook niet bedoeld om aan te geven hoe je van God kunt
krijgen wat je graag zou willen hebben, maar om na te denken over de
reden waarom God ons geschapen heeft, en ook over wat Hij zo graag
van ons zou willen ontvangen, namelijk: onze oprechte en onverdeelde
liefde, die Hem de vreugde, de kracht en de heerlijkheid geven die Hem
toekomen.  

Dit boek toont een mogelijkheid, hoe wij als Zijn kleine kinderen onze
Vader  kunnen  helpen  om  dit  werkelijkheid  te  laten  worden:  Hem
gelukkiger en sterker te maken door Hem die liefde te geven. Daardoor
leren  wij  Hem beter  kennen,  wanneer  wij  heiliger  worden  zoals  Hij
heilig is. Paulus schreef daarover in Galaten: “Totdat  Christus gestalte
in u krijgt.” Adam was ten volle Gods evenbeeld, maar hij verloor dat
toen hij zijn Vader ongehoorzaam werd, en daarom missen ook wij dat
zo. Onze God verlangt er naar dat proces om te keren en het herstel te
beginnen, als wij Hem zoeken met ons hele hart. Jezus opende de weg
naar onze hemelse Vader door de volle prijs te betalen voor al onze
zonden: door te sterven aan een kruis in gehoorzaamheid aan de wil
van Zijn Vader. Alhoewel Zijn sterven liet zien dat Hij een mens was, Zijn
opstanding bewees dat Hij God was.

Dit boek geeft aan hoe je dichter bij God kunt komen, door je vroegere
vijanden  te  vergeven  voor  wat  zij  jou  hebben  aangedaan.  
In  principe  moet  God  onze  oude  wonden  in  onze  herinnering
terugbrengen,  waardoor  wij  ons  trauma  herbeleven,  en  dat  kan
overweldigend  zijn.  Het  is  echter  noodzakelijk  dat  afgesplitste
demonische  delen  van  ons  aan  God  om  vergeving  vragen  voor  de
bittere  veroordeling  van  anderen,  hen  te  vergeven  die  ons  hebben



misbruikt, en God te vragen ons te helpen hen te vergeven; zij waren
evenzeer slachtoffers van misbruik als wij.

Bij  het  opnieuw  beleven  van  zeer  pijnlijke  herinneringen  kun  je
overwegen hulp te zoeken van een emotioneel sterke ondersteuner; bij
voorkeur  een  vriend  of  vriendin  van  hetzelfde  geslacht  of  een
christelijke pastoraal werker die ervaring heeft met het begeleiden van
mensen die in zo’n proces hebben gezeten. 

Tijdens  mijn  jaren  in  Afrika  heb  ik  vaak,  tot  mijn  aanvankelijke
verbazing,  opgemerkt  dat  het  niveau  van  de  culturele  en  spirituele
ontwikkeling  van  de  huidige  plattelandsbevolking  ten  zuiden  van  de
Sahara zo opmerkelijk veel lijkt op dat van het Oud-Testamentische volk
Israël.  Interactie  met  Afrikanen  hielp  mij  om  Gods  woord  beter  te
begrijpen, maar het hielp me ook om kinderlijker te worden en een
eenvoudig  geloof  te  ontwikkelen;  dit  is  zelfs  nodig  om  met  onze
Almachtige God samen te leven. Veel westerse christenen in Afrika zijn
het hierover met mij eens en erkennen dit voordeel.

Israëlische  mensen  van  toen  konden  (net  als  sommige  christenen
vandaag)  nog zo dicht  bij  God komen dat  zij  hun God goed konden
vertrouwen, geloven, horen en ervaren, zodat Hij hen kon gebruiken
om Zijn woorden accuraat door te geven. 

Zij konden in hun hart nog weten dat “Hij een beloner is van wie Hem
ernstig zoeken”, maar tegelijkertijd gevreesd en aanbeden wil worden
met het gezicht op de grond zoals  Mozes deed. Want onze God wil
onder geen beding de schuldige onschuldig verklaren en Hij bezoekt de
ongerechtigheid van de vaders  aan de kinderen tot  in  het  derde en
vierde  geslacht.  Maar  zij  wisten  ook,  dat  zij  bescherming  bij  Hem
konden  zoeken  want  Hij  is  “de  Heere  God,  barmhartig  en  genadig,
lankmoedig en groot van goedertierenheid en trouw, terwijl Hij genade
bewijst aan duizenden, en hun ongerechtigheid, overtreding en zonden
vergeeft (Exodus 34:6-8).



En  zo  kunnen  de  Afrikanen  van  de  Sub-Sahara,  met  hun  kinderlijke
geloof, dicht bij Hem komen als zij onderwezen worden over hun God
en Vader. Zelfs Moslims in Sub-Sahara Africa weten dat zij God moeten
vrezen en aanbidden, op hun knieën, met hun gezichten op de grond  in
diep respect; zij verlangen om Hem beter te leren kennen. Deze arme
Afrikaanse mensen zijn net als de Israëliërs van lang geleden. Ik kan nu
zo duidelijk begrijpen waarom het koninkrijk van God toebehoort aan
de  armen  van  geest  zoals  Jezus  leerde  (Mattheüs  5:3).
Wanneer ik hen persoonlijk onderwijs, of via de lessen van de Audio
Bible  Teacher,  dan  reageren  ze  met  heel  hun  hart  op  hun
ontzagwekkende God, zoals kleine kinderen dat kunnen, zodat God zich
op verbazende wijze aan hen kan openbaren. Juist zoals Hij beloofde
met Zijn woorden in Jeremia 29:11-13: “Want Ik weet welke gedachten
Ik over u koester, luidt het woord van de Here; gedachten van vrede en
niet van onheil, om u een hoopvolle toekomst te geven. Dan zult gij Mij
aanroepen en komen om tot Mij bidden, en Ik zal naar U luisteren; dan
zult gij Mij zoeken en vinden, wanneer gij naar Mij vraagt met uw hele
hart.”  God  is  een  beloner  van  hen  die  Hem  ijverig  en  ootmoedig
zoeken.

Terwijl  ik  met  deze  zo  gevoelige  Afrikaanse  mensen  omging,
ontwikkelde zich bij mij een diepere intimiteit met mijn hemelse Vader.
Het verheugt mij, beste lezer, hierover iets met u te kunnen delen. 

Kees Hoek
11 maart 2019



2  INTRODUCTIE
Kees  Hoek groeide op in  Nederland.  Toen de Tweede Wereldoorlog
uitbrak was hij twee jaar oud. De Nazi’s hadden het land veroverd en
heersten in Nederland van 1940 tot 1945. Kees’ ouders waren gelovige
Gereformeerde mensen die God van harte dienden. Dat kwam onder
meer tot uitdrukking in hun deelname aan het ondergrondse verzet in
Nederland.  Ze  verzetten  zich  tegen  de  verschrikkelijke  rassen-
discriminatie tegen de Joden. 

Kees’ ouders
 hielden Joden verborgen;
 hielpen bemanningsleden van neergestorte gevechtsvliegtuigen van

de geallieerden;
 smokkelden deze naar België op hun weg naar de vrijheid;
 hielpen mensen onder te duiken die opgeroepen waren om deel te

nemen aan de oorlogsindustrie in Duitsland;
 brachten voedselrantsoeneringsbonnen rond, overal in de stad waar

dat nodig was om voedsel te kunnen kopen voor de onderduikers. 

Toch hadden mijn ouders ook zelf  diep verwonde harten. Als gevolg
daarvan hadden ze nu en dan slaande ruzie met elkaar, hetgeen veel
schade berokkende aan de kinderen. 
 Tijdens zijn eerste levensjaar lag Kees vrijwel de hele dag in totale

afzondering in z’n ledikantje op de bovenverdieping van het huis.
 De kinderen waren allemaal bang om naar bed te gaan omdat ze

dachten dat er boemannen op de loer lagen in hun slaapkamers. 
 Kees  herinnert  zich  hoe  hij  zijn  hoofd  diep  onder  de  dekens

verstopte  in  de  hoop  dat  de  boemannen  hem  dan  niet  zouden
vinden. 

 Ook  herinnert  hij  zich  hoe  hij  elke  nacht  gekweld  werd  in  zijn
dromen.  



Toen Kees zeventien jaar oud was, nam hij Jezus Christus aan als zijn
Heer en beloofde hij Hem altijd te zullen gehoorzamen. Er kwam vrede
in zijn 

hart,  die  een  paar  jaar  aanhield.  Daarna  kwam  de  onrust  in
toenemende mate terug. 

Nadat  Kees  aan  de  universiteit  een  studie  voor  werktuigkundig
ingenieur met succes had afgerond, werkte hij eerst als dienstplichtig
militair bij de Luchtmacht in de functie van ingenieur. Vervolgens was
hij zes jaar werkzaam bij een toonaangevend bedrijf voor koeltechniek
in Nederland. In die tijd raakte hij  geïnteresseerd in de Amerikaanse
manier van doen in de zakenwereld. Om daar meer over te weten te
komen, vertrok hij in 1969 met z’n vrouw en vier kleine kinderen naar
de USA, met de bedoeling daar slechts enkele jaren te verblijven. In
plaats daarvan startte hij in de staat Washington zijn eigen bedrijf voor
koeltechniek. Hij leidde dit bedrijf gedurende 32 jaar. En toch, hoewel
hij  Jezus  Christus  liefhad,  begon  zijn  hart  hem,  naarmate  hij  ouder
werd, in emotionele zin steeds meer parten te spelen, zo zeer zelfs dat
hij vanwege zijn manier van doen in zijn bedrijfstak de bijnaam kreeg
van “that crazy Dutchman” (“die gekke Hollander”).

Nadat  zijn  geliefde vrouw op zestigjarige leeftijd  aan een agressieve
hersentumor overleed, kreeg Kees een opmerkelijke roeping via acht
profetische woorden,  gesproken door acht  verschillende mensen die
hem niet kenden. Hij zou een vader worden voor vele jongemannen die
zelf  geen vader hadden,  maar eerst  zou er  een verandering moeten
plaatsvinden in zijn karakter. 

Kees ging daarna gedurende een paar jaren door ernstige problemen
die hij zelf veroorzaakte. Deze dwongen hem om voor het eerst van zijn
leven eens naar zichzelf te kijken en God om hulp te vragen. En zo kon
zijn Vader eindelijk beginnen om zijn hart te veranderen; onze God is
een zachtmoedige God die zoiets nooit zal doen tenzij wij Hem vragen
om dat te doen. 



Nu, vele jaren later, zijn deze profetieën in vervulling gegaan op een
wonderlijke wijze, ook in detail. Eerst preekte Kees dagelijks in de 

gevangenissen van de staat Washington, samen met mannen van de
Full  Gospel  Businessmens  Fellowship  International  (FGBMFI).  Daarna
werd hij geleid om naar een verafgelegen plattelandsgemeenschap te
gaan  in  het  kleine  Zuid-Afrikaanse  koninkrijkje  Swaziland.  Hij  leefde
daar onder de mensen, evangeliseerde, bouwde kerkgemeenschappen
en bezocht gevangenissen.  Ondertussen leerde hij  van alles over de
cultuur van Afrikaanse mensen en hun wereldbeeld. 

Toen hij zich thuis begon te voelen onder hen, verschoof hij zijn focus
en  richtte  zich  meer  op  de  verspreiding  van  het  evangelie  in  de
gevangenissen. In deze periode ontstond Fatherhood Prison Ministries
Fellowship.  

In  2012  ontwierp  hij  audio  bijbellessen  voor  een  programmeerbare
audio-speler. Hij noemde deze de Audio Bible Teacher (afgekort ABT)
met lessen plus de bijbel in het Engels en de siSwati-taal voor Swaziland
en grote gebieden van Zuid-Afrika. Op deze manier konden gevangenen
in  groepen  naar  Gods  woord  luisteren  als  zij  ’s  nachts  werden
opgesloten in hun cellen.  

Sinds 2013 heeft Kees ook Malawi, Zambia, Mozambique en Tanzania
bezocht, waarbij  hij  de talen Chichewa, iciBemba, ChiYao, Portugees,
Swahili  en  Maasai  aan  zijn  programma  toevoegde.  Hij  zette  daarbij
inheemse  zendingsbewuste  mensen  in  om  de  ABT-s  in  de
gevangenissen en de afgelegen plattelandsdorpen te brengen, waar de
meeste mensen niet lezen kunnen. Tijdens het schrijven van dit boek
worden nog meer talen aan dit programma toegevoegd. 

In een gevangenis met 337 ter dood veroordeelde mannen en vrouwen
in  Zambia  brak  in  2015  na  het  gebruik  van  de  ABT-s  een  zo  grote
opwekking uit, dat de president van Zambia de gevangenis bezocht en



alle doodvonnissen in een straftijd van 25 jaar veranderde; 48 mannen
en vrouwen werden onmiddellijk vrijgelaten. 

Een onderdirecteur van het gevangeniswezen zei: “De inhoud van deze
ABT-apparaatjes keert onze gevangenissen ondersteboven.” 

Vanwege meerdere van zulke opwekkingen in gevangenissen brachten
wij  deze  bediening  ook  in  verafgelegen  plattelandsdorpen  waar  de
meeste bewoners nog niet  kunnen lezen.  Volgens een conservatieve
schatting  tegen  het  eind  van  2018  zijn  meer  dan  een  kwartmiljoen
plattelandsbewoners  (waarvan  de  meeste  analfabeet  zijn)  op  deze
wijze dicht bij hun Heer en hemelse Vader gekomen, al luisterend in
groepen van 10 tot 30 personen. 

Bijna alle verslagen over de impact van de Audio Bible Teacher geven
aan dat mensen dicht bij hun hemelse Vader komen dankzij de lessen
“Genezing van wonden van het hart”. Wanneer mensen zich beginnen
te  realiseren  hoeveel  bitterheid  er  is  in  hun  hart  als  gevolg  van  de
armoede,  het  misbruik  en  allerlei  soorten  van  afwijzing,  echt  of
verondersteld,  en  zij  volgen  de  aangereikte  gebedsrichtlijnen  uit  de
lessen, dan ervaren ze zo’n diepe vrede in hun harten dat zij  weten:
Jezus leeft en Hij is onze werkelijke Redder en Koning. De impact op
Moslims  is  eveneens  verbazingwekkend.  De  Koran  spreekt  wel  over
vergeving, maar op een andere manier dan de Bijbel. Echter wanneer
deze  mensen  nu  tot  God  bidden  om  vergeving  voor  de  bitterheid
tegenover  degenen  die  hen  in  het  verleden  pijn  gedaan  hebben,
ervaren ze zo’n diepe vrede dat zij weten: Dit is het ware onderwijs en
dit is de echte God. Zij ervaren Jezus’ woorden: “Mijn juk is zacht en
mijn last is licht”.

Hun leiders hebben slechts een paar weken nodig om Jezus als  hun
Redder te aanvaarden, maar de meesten blijven daarna liever in hun
moskee-gemeenschap omwille  van de veiligheid,  of  juist  om daar te
getuigen. In beide gevallen  sturen ze wel hun kinderen in grote getale
naar  christelijke  scholen waar  dat  mogelijk  is.  In  sommige moskee’s



worden ABT-s met de bestaande geluidsinstallatie verbonden zodat ze
op de vrijdag een preek hebben tijdens hun samenkomst.

In Lusaka in Zambia werd aan twee imams een ABT overhandigd. Sinds
dat ogenblik kostte het God slechts 20 maanden om zoveel luisterclubs
te laten ontstaan, dat op dit moment, Januari 2019, meer dan 17.000
mensen aan de samenkomsten deelnemen. 

We  ontvingen  op  23  november  2018  vanuit  Lusaka  een  bijzonder
bericht vanuit de lokale Lusaka-zending. Het luidde: “Vandaag maakte
ik een vervolg met de bediening van de ABT-s in de grote wijk Makeni
(in  Lusaka).  Ik  merkte  dat  de  leiders  waarmee  ik  werk,  zes  nieuwe
groepen hebben gevormd in de afgelopen twee weken en ze zijn zo
enthousiast  over  wat  God  aan  het  doen  is.  Ze  zeggen  dat  het  niet
gemakkelijk  is  voor  hen om zich bij  het  christendom aan te  sluiten,
maar ze vinden dat de manier waarop de dingen gebeuren, er op wijst
dat het alleen van God kan zijn.

Het volgende rapport is opgestuurd op 19 januari 2019, terwijl Kees dit
boek aan het schrijven was: “Ik hoorde zo net over een opmerkelijk
voorval  van  een  man,  een  Moslim,  die  iemand was  gaan  vergeven,
iemand over wie hij jaren geleden gezworen had dat hij hem nooit zou
vergeven. Hij had geluisterd naar de lessen over een gewond hart. Mij
is  verteld  dat  hij  nu  aan  het  evangeliseren  is,  terwijl  hij  een
gelijkluidende boodschap brengt.  Ik ben zo blij  dat mensen genezing
ontvangen van zulke dingen.”

Afrikaanse mensen zijn relationele mensen die begrijpen dat Vader God
wil dat wij dicht bij Hem komen, en het is door de intimiteit met Hem,
dat alles mogelijk wordt.

Ik heb dikwijls ervaren dat God wonderen doet in antwoord op mijn
gebed,  maar  ik  begrijp  nu  dat  mijn  geloof  niet  van  belang  is  om
wonderen te laten gebeuren;  God beweegt door  hun geloof  en  hun



vertrouwen.

Kees had tot nu toe een groter vertrouwen ontwikkeld in zijn Vader,
maar het moest gaan via veel pijn in zijn leven en via de genezing van
zijn 
hart. Hij beoefende zich om niet meer op God vooruit te lopen en om
steeds datgene te doen wat God wilde dat hij zou doen en ook altijd te
wachten  tot  God de  weg  vrij  maakte.  Kees  zei:  “Ik  was  gewend de
dingen gewoon te doen zoals  ik  dacht  dat  het  goed was en was zo
dwaas om te proberen mijn God te leiden; Hij is de Goede Herder die
het veel beter weet waar om naar toe te gaan en wat om te doen. Zo
leerde ik om Hem te volgen.”

Momenteel kan ik een boek schrijven over Vaders wonderwerken in
mijn leven. Ik wil er enkele noemen:

 In 2002 dwong God mij om tijdens een bezoek aan een gevangenis
te verklaren tegenover een gevangene dat zijn oom diezelfde nacht
nog uit zijn coma zou ontwaken. Deze oom, die heel veel voor hem
betekende, lag al zeven weken in coma en de dokters wachtten op
een handtekening zodat zij de machine konden afkoppelen die hem
nog in leven hield. Later vernam ik dat de oom diezelfde nacht uit
zijn coma was ontwaakt en drie maanden later voldoende hersteld
was om het ziekenhuis te verlaten

 In 2009 lichtten Gods engelen onze auto over een meer dan drie
meter  lang  gat  dat  als  gevolg  van  overvloedige  regenval  was
ontstaan  in  de  bij-weg  van  een  snelweg  die  in  aanbouw  was.  
De auto werd opgetild en zachtjes op de tegenoverliggende kant
neergezet en reed gewoon verder.  We reden op dat moment zo
hard dat wij het zeker niet overleefd zouden hebben als wij niet zo
bewaard waren geweest en dan was dat tevens het einde geweest
van onze bediening onder de gevangenen.

 In 2015 bad ik in een gevangenis voor ter dood veroordeelden voor
een totaal blinde gevangene met witte oogballen; toen we een half
jaar later terugkeerden, kwam hij naar mij toe om God te bedanken;



hij kon met beide ogen voor 100% goed zien. Dat veroorzaakte een
grote opwekking onder de gevangenen.

 In 2015 bad ik voor een gevangene die totaal kreupel was. Hij moest
door zijn medegevangenen gedragen worden omdat krukken niet
hielpen. De volgende dag was hij totaal genezen. 

 In 2017 en 2018 ontsnapte ik in Mozambique en Malawi, tijdens het
reizen met de auto, aan drie roofovervallen (inclusief pogingen tot
moord) die georganiseerd waren door corrupte politieagenten. 

 Jezus’  plan  is  tot  nu  toe  nooit  veranderd.  Tekenen  zullen de
verkondiging van het woord aan verlorenen volgen. 

De voorgaande getuigenissen schrijf ik niet om op te scheppen, maar
om aan te geven van hoe grote waarde het is om God te zoeken met
ons hele hart en te zoeken naar genezing voor onze gewonde harten.
Wacht daar niet mee zoals ik deed, totdat mijn leven ondraaglijk was
geworden, en Vader God me riep voor Zijn dienst.

Op  herhaalde  verzoeken  van  Afrikaanse  zowel  als  van  Amerikaanse
vrienden, zijn de lessen met de meeste impact, “Genezing van wonden
van het hart”, nu voor de eerste maal in geschreven vorm gepubliceerd.

Alstublieft, verhard uw hart niet tijdens het lezen van dit boek, enkel
maar om te weten wat de schrijver te zeggen heeft; maar alstublieft,
luister met een zacht hart,  omdat vergeving van uw vijanden uit uw
verleden zo essentieel is om dichter bij God te kunnen komen. Als wij
denken dat we goed genoeg zijn voor God omdat Jezus immers de prijs
betaalde, dan waarderen we niet serieus wat Jezus Christus voor ons
deed  en  kunnen  we  zeer  wel  onze  redding  verliezen.
Redding  vindt  plaats  wanneer  we  eerlijk  sorry  zeggen  voor  iedere
nieuwe zonde die we begaan en een verlangen hebben om heiliger te
worden, meer zoals God. 2 Thessalonicenzen 2:13 zegt het zo duidelijk:
“Maar wij moeten God altijd voor u danken, broeders, die geliefd bent
door de Heere, dat God u van het begin verkoren heeft tot zaligheid



door heiligingmaking (een proces om heilig te worden) door de Geest
en geloof in de waarheid.”(HSV-vert.)

3  MIJN ROEPING

EEN NOODZAKELIJK VOORWOORD: 

Er is niets goeds in mij dat God’s aandacht, vriendelijkheid en genade
verdient. Ik ben net als ieder ander mens wanneer ik erken dat ik Vader
God niet serieus zocht, en zeg net als koning David: “Wie is de mens dat
U aan hem denkt, en het mensenkind dat U naar hem omziet?” Hoe
komt het dan, dat ik nu van mijn hemelse Vader houd, en graag heb dat
Zijn Naam verheerlijkt wordt over heel de aarde? En waarom dien ik
Hem dan nu in het zendingswerk in Afrika? Ik zocht Hem niet met heel
mijn hart en toch nam God mij om voor Hem te werken. Vandaag kan ik
eerlijk zeggen dat ik heel mijn leven een dwaas ben geweest om niet
meer moeite te doen om Hem in Zijn heerlijkheid te vinden. En zelfs
vandaag is er veel in mij dat Gods bemoeienis vanzelfsprekend vindt.
Zoals  koning  David  zei  in  Psalm  8:6  dat  Hij  het  mensenkind  weinig
minder gemaakt heeft dan Elohim (een naam van onze God) en hem
met heerlijkheid en eer heeft gekroond. Maar ik begin nu te begrijpen
waarom  Gods  Woord  zo  vaak  spreekt  over  de  vrees  (oftewel  het
ontzag) voor Hem, als volgt:

“De vrees (of het ontzag) voor God is het begin van wijsheid.”

“De vrees voor God is rein.”

“De vrees voor God is mijn kracht.”

“In het vrezen van Yaweh is sterk vertrouwen. Het is een schuilplaats
voor Zijn kinderen.”



Ik voelde altijd dat Hij mijn Vader was en dat ik Hem door Zijn Geest
“Abba” mocht noemen, een woord dat voor Paulus betekende “Pappa”.
Het duidt eerder op intimiteit met onze Vader God dan op vrees. Maar
als kleine jongen was het nodig dat ik ook voor mijn ouders bevreesd 

moest  zijn  als  ik  verkeerde  dingen  deed.  Wij  zijn  zeer  behoeftige
mensen  met  onze  dubbelhartige  manier  van  denken;  ja,  we  zijn
voortdurend betrokken in een geestelijke strijd in onze innerlijke mens,
en onze Vader blijft hopen dat wij altijd en in alles ervoor kiezen om
Hem te gehoorzamen. En als we dat doen, dan verdwijnt de vrees, en
wij en onze Vader kunnen intimiteit genieten. “Liefde bedekt tal van
zonden”.

God schiep ons om Zijn doel in onze levens te vervullen; Hij heeft een
plan voor ieder  van ons.  Maar ik  denk niet  dat  ik  ooit  gekozen zou
hebben om zo dicht bij Hem te komen, als het niet was vanwege Zijn
buitengewone roeping op mijn leven. Hij was zo vastbesloten om Zijn
weg met mij te gaan, terwijl ik zo ongevoelig was naar Hem toe, dat Hij
luid  moest  roepen  om  mijn  aandacht  te  trekken.  God  doet  dat  zo
dikwijls bij mensen die Hij wil gebruiken en die Hem liefhebben, zelfs
met  grote  zonden  in  hun  leven.  Hier  zijn  slechts  een  paar  bijbelse
voorbeelden:

Mozes  vluchtte  om  zijn  leven  te  redden  nadat  hij  een  Egyptische
slavendrijver  had  vermoord,  maar  hij  werd  door  God  vanuit  een
brandende braambos geroepen voor het grootste plan van zijn leven,
namelijk om Gods volk Israël vanuit slavernij te leiden naar vrijheid in
het  beloofde  land.  Maar  hij  moest  eerst  door  een  grote
karakterverandering  heengaan  om  een  nederige,  zachtaardige  en
geduldige herder te worden in plaats van een trotse prins met een kort
lontje, die een bende maakte van zijn leven. Dat kostte hem 40 jaren,
maar daarna hield God ervan om “van aangezicht tot aangezicht” met



hem  te  spreken  (Numeri  12:7  en  8).

Jozef, die arrogante jongeman die dacht dat hij zijn veel oudere broers
kon  onderwijzen,  maar  die  door  God  geroepen  werd  voor  Zijn
verbazende plan om de komst van het beloofde Zaad van Eva veilig te
stellen  en  te  maken  dat  Gods  belofte  aan  Abraham  vervuld  kon
worden, namelijk dat door zijn zaad alle mensen op aarde gezegend
zouden worden. Jozef had ook een karakterverandering nodig en om te
leren om geheel te vertrouwen op de God van zijn vader Israël in plaats
van  op  zichzelf.  En  dat  kostte  hem 13  jaren  die  hij  als  slaaf  moest
doorbrengen in een gevangenis. Maar hoe zachtaardig en wijs werd hij
daardoor, zodanig dat hij zijn broers van harte kon vergeven zodat hij
tegen hen kon zeggen: “Wees niet bevreesd, want sta ik soms op de
plaats  van  God?  Jullie  weliswaar,  jullie  hebben  kwaad  tegen  mij
bedacht, maar God heeft dat ten goede gedacht, om te doen zoals het
op deze dag is: een groot volk in leven te houden. Nu dan, wees niet
bevreesd.  Ikzelf  zal  jullie  en  jullie  kleine  kinderen  onderhouden.  Zo
troostte hij  hen en sprak hij  naar hun hart.” (Genesis 50:19-21 HSV-
vert.)

David, voor wiens 10 voorvaderen (terug tot Juda) het niet toegestaan
was  om  in  Gods  tegenwoordigheid  te  komen,  en  die  zelfs  iemand
vermoordde.  Toch  werd  hij  door  God  geroepen  om  het  volk  Israël
dichterbij Zijn hart te brengen. God rustte hem toe om een herder van
Gods volk Israël te worden, een Koning, een Profeet en een schrijver
van vele profetische aanbiddingsliederen ter eer van de glorie van de
God van Israël.

Paulus,  die  zichzelf  de  grootste  zondaar  van  allemaal  noemde,  was
eveneens een uitverkoren iemand om Gods plan te volbrengen om een
groot deel van het Nieuwe Testament voort te brengen. Maar er was
een ontzagwekkend krachtige ontmoeting met Jezus nodig om hem te
laten omkeren, en ook veel lijden om zijn karakter te veranderen, ten
einde  hem  bereid  te  maken  om  een  verbondsdienaar  van  Jezus  te



willen  zijn.

Er zijn zoveel mensen die onwaardig lijken te zijn voor God om hen voor
Zijn plannen in te schakelen, maar Hij is de Pottenbakker en wij zijn de
klei in Zijn handen. Hij maakt ons gereed voor Zijn gebruik om Zijn doel
door ons tot stand te laten komen; echter niet omdat wij  enige eer
verdienen, maar we voelen ons bevoorrecht wanneer we ons aan Zijn
plannen hebben toegewijd.

Waarom heb ik gehoor gegeven? Ik kon niet anders dan gehoorzamen
uit  liefde,  maar  ook  uit  vrees  om  geen  gehoor  te  geven  aan  zo’n
duidelijke roeping. Ik heb me echter dikwijls afgevraagd en gevraagd:
“Waarom koos U mij,  zo’n verschrikkelijk  moeilijke man die zo vaak
anderen pijn  heeft gedaan,  zelfs  zijn  eigen vrouw en kinderen?” Nu
begrijp ik dat ook mijn leven een voorbereiding was voor de bediening
van vandaag, hoewel ik er nooit erg in had. Dat is de reden dat ik nu
kan  schrijven  over  genezing  van  wonden  van  het  hart;  ik  heb  het
beleefd en ervaren. Maar toen ik begon om in Gods dienst te staan,
moest  eerst  een   grote  hoeveelheid  boosaardigheid  en  verbittering
verwijderd worden uit mijn hart. Begreep ik mijn toestand? Nee. Hoe
kon  de  genezing  dan  plaatsvinden  tenzij  God  zelf  dit  in  mij  ging
uitwerken met mijn medewerking? Hij wist wat er nodig was voor mijn
genezing.

In de jaren 1997/1998 toen mijn vrouw op sterven lag als gevolg van
een ongeneeslijke  hersentumor,  deed God vele  wonderen voor  ons.
Ondertussen riep ik uit naar Hem om genade en genezing voor haar
omdat ik  me niet  kon voorstellen hoe ik  kon leven zonder haar.  En
aanvankelijk trad er zoveel genezing bij haar in dat het mij verbaasde,
en ook mijn familie en de medische staf.

Maar toen mijn vrouw uiteindelijk toch stierf, trok Vader God mij zo
dicht tot Zichzelf dat ik Hem meer dan ooit tevoren lief had en ik zei
tegen Hem: “Heer, U nam het meest dierbare van mij weg en nu heb ik



U twintig keer zoveel lief; U moet God zijn om zoiets te kunnen doen.
Maar waarom gaf U mij niet haar leven? U gaf ons het afgelopen jaar
vrijwel al het andere wat we U vroegen.

Ik was niet gewend om antwoorden te krijgen. Ik was daarom geschokt
toen ik plotseling duidelijk en helder hoorde: “Jij hield meer van haar
dan van Mij, en ik heb jou altijd willen gebruiken!” Dat werd de eerste
profetische roeping, direct aan mij persoonlijk gericht. Het herinnerde 

mij eraan dat ik, toen ik 18 jaar was ook die roeping gevoeld had en
erover  gepraat  had  met  mijn  vriendin,  die  later  mijn  vrouw  werd
gedurende 42 jaar bij elkaar. Nu huilde ik en zei: “Vader, ik heb er zo’n
spijt van, maar vanaf vandaag zal ik er altijd zijn voor U. En Els, al de
zielen die tot God gaan komen, komen voor de helft op jouw rekening”.
Ik zag er naar uit en begon te wachten op een aanwijzing.

Ik wil even wat opmerken als antwoord aan sommigen van u die nu
mogelijk wat gevoelens krijgen; mijn vrouw is niet door God gestraft
opdat Hij Zijn plan met mij zou kunnen volvoeren. Zij heeft een paar
weken voor haar overlijden tegen mij gezegd: “Kees, als ik beter ben,
gaan we samen in de zending.” Zij was bijzonder profetisch geworden
in die tijd van haar lijden en moet zichzelf als opnieuw genezen gezien
hebben, samen met mij op het zendingsveld. Ik ben ervan overtuigd dat
het zo is; ze is volmaakt genezen en bij mij op het zendingsveld als mijn
grootste voorbidster. Ze is degene geworden die onze God gebruikt om
mij te bewaren voor Zijn doel nou, tijdens mijn laatste jaren hier op
aarde. Is enige zelfroem op zijn plaats? Ik ben vandaag wat onze Vader
God van me gemaakt heeft voor Zijn gebruik en glorie!

Op 14 juni 1998, twee maanden na haar heengaan naar haar Vader,
ontving ik mijn tweede profetie, van een evangelist die in onze kerk
sprak. Op het eind van de avondsamenkomst nodigde hij mensen met
gewrichtsproblemen  uit  om  naar  voren  te  komen  voor  gebed.  Ik
vertelde Vader God dat ik veel liever een echte profetie van Hem wilde
krijgen dan genezing  voor  mijn  kreupele  heupen;  ik  had bevestiging



nodig van Zijn roeping over mijn leven aangezien ik geloofde dat het
heengaan van Els een deel van Gods plan was. Toen de evangelist naar
mij toekwam, zei ik niets over het verlies van mijn vrouw, of dat ik een
woord  van  God  wilde  hebben.  Toen  hij  begon  te  bidden,  was  hij
duidelijk verbaasd toen plotseling de volgende profetische woorden uit
zijn  mond  kwamen.

Kees:  “Ik heb versleten heupen, vooral de linker is er erg slecht aan
toe.”

Keith: “Ja, oké. Wanneer gaat God je genezen? Wanneer?”

Kees, aarzelt en beiden lachen.

Keith: “Heb jij een worsteling broeder, maar ik ben klaar om te starten;
we zullen zien wat God kan doen, oké?”

Kees: “Ik weet dat Hij het kan doen. Ik kan alleen maar zeggen: “God
kom mijn ongeloof te hulp.” Dat is het beste wat ik kan zeggen.”

Keith: “Je bent eerlijk, en God gaat je ontmoeten, daar waar je bent,
amen? Nu direct, halleluja.”

Toen kwam de verrassing:

“Niet  alleen  dat,  maar  God  heeft  een  doel  met  jou.  God  heeft  jou
geroepen om een geboorte te brengen, een beweging van een nieuw
lichaam waarin jij zult staan in Mijn kracht, waar jouw heupen, net als
de heupen zullen lijken van hen die geboorte geven, door een nieuw
geloof en een nieuwe beweging en een nieuwe heerlijkheid van jouw
God. Nu direct, dank U Jezus.

Ik raak deze heup aan, ik breng hem op de plaats van Golgotha waar U
deze ziekte droeg en verklaarde: “Het is volbracht”. Heer, op het werk
van Uw Zoon, en op het volbrachte werk van Golgotha waar door Zijn
striemen genezing was en verwijdering van iedere vloek in Jezus’ Naam,
dank U Jezus. Want Ik heb gekozen dat jij  ook sterk zult zijn; Ik heb



gekozen dat jij  zult staan, en dat je zult bewegen tegen alles wat de
vijand ooit tegen je op zal laten komen. Omdat in het Woord, en in het
woord dat Ik jou gegeven heb een schild van geloof zal zijn en de vurige
pijl  van de vijand zal  jou niet langer treffen. Wees niet ontmoedigd,
vanwege de gebeden die nu nog niet lijken te zijn beantwoord, Want je
hebt inderdaad overwonnen bij God en je bent verhoord. En zoals het
was bij mijn knecht Jakob, zal jij veranderd worden in Israël en je zult
bewegen naar een plaats van overwinning. Dank U Jezus, dank U God.

Jij hebt mijn heerlijkheid gezien en je zult hem nogmaals zien want Ik
zal omwille van jou tussenbeide komen; Ik zal zelfs bij je zijn in dat wat
nog voor je ligt. Wees niet bang. Dank U Jezus, dank U Heer, amen.

Beweeg die heupen. Voel je daar al wat? Voel je de kracht van God? Ik
voelde de kracht van God. En nou zie ik  waarom die heup daar is.”
Kees: “Ik voel, ik voel Gods liefde.”

Keith: “Ja, dat is waar. Herinner je je Jakobs heup, hoe die uit de kom
schoot? Er werd vastgehouden, maar Jakob heeft volgehouden en in
werkelijkheid stelt God jou in staat om dezelfde kracht en demonstratie
te zien, en verandering van karakter, en ga dan verder.”

Sinds  die  dag  had  ik  nooit  meer  pijn  in  mijn  linker  heup terwijl  de
rechterheup volkomen genezen was. 

Daarna volgde op de avond van 9  februari  1999 de eerste  van vier
profetieën, gesproken door mensen die ik niet kende en in de tijd van
minder dan drie dagen. Ik was in een huiskerkgemeenschap waar een
nieuwkomer tegen me zei: “Kees, ik voel dat de Heer tegen me zegt dat
jij een vader van veel jonge mannen gaat worden, die zelf geen vader
gehad hebben; je weet wel, als gevolg van dat ze het te druk hadden, te
veel dronken, of het huis verlieten, enzovoort.”

Op  dat  moment  schonk  ik  er  niet  zoveel  aandacht  aan.  Maar  de
volgende avond, voordat de woensdagavonddienst startte, liep ik naar
een nieuw echtpaar toe om hen de foto’s te laten zien die ik van hen



genomen  had  voor  het  adressenboek  van  onze  kerk.  Hij  keek  mij
doordringend  aan  en  zei  dat  de  Heer  mij  een  vaderschapsmantel
omdeed en een mantel van een apostel, een kerkplanter, en dat het
permanent zou zijn. Hij sprak nog een poosje en wat meer in detail,
maar dit is wat ik me nog herinner.

Diezelfde  avond  kwam  mijn  grote  verrassing  toen  een  welbekende
profetes  sprak,  maar  ik  herinner  me  niets  meer  van  haar  preek
gedurende die samenkomst. Tegen het einde wees zij  plotseling met
haar vinger naar mij en zei dat zij een woord van de Heer voor mij had.
Ik denk dat er minstens 300 mensen zaten in die samenkomst maar ik
werd uitgepikt uit al die mensen. Haar profetie ging over mijn roeping
maar minstens zoveel over de genezing van wonden van mijn hart, die
eerst genezen zouden moeten worden. Ik begreep het grootste deel
ervan toen nog niet. Hier is zwart op wit wat God over mij zei:

“Ik geloof niet alleen dat jouw dag komt, maar de dag gaat komen dat
jouw hartsverlangen zo vervuld zal worden, terwijl er zo’n frustratie is
geweest;  en  zelfs  wanneer  jouw  verstand  je  zal  vertellen:  “Het  is
onmogelijk” zullen er tijden komen wanneer je de Heilige Geest hoort
zeggen:  “Ik  ben in  feite  de God van het  onmogelijke.”  Hij  begint  te
bewegen ten behoeve van jou en datgene te doen dat onmogelijk is.
Het is onmogelijk voor jou om dat te doen; het is onmogelijk voor jou
om dat te regelen; het is onmogelijk voor jou om jezelf te bevrijden in
zulke omstandigheden; het is absoluut onmogelijk, en Hij is bezig om
datgene in jou te bevrijden wat van Hem is.

Nu, terwijl Hij jou aan het zuiveren is, zijn er delen die niet van Hem zijn
en het zal pijn doen, maar dat is het proces waar iedereen doorheen
gaat om in de vervulling te kunnen komen; en jij bent niet anders dan
wie ook. Je weet, er zijn een hoop dingen in je hart die jij verstopt hebt,
lange tijd, en sommige dingen zijn goed en het is nodig om die naar
voren te halen. Ja, er zijn een heleboel goede dingen, goede dingen.
Het andere woord dat ik hoorde met betrekking tot jou is, dat als je



door al deze dingen zult zijn heengegaan en deze zaken in jouw hart
hebt opgelost zodat je vrede in je hart hebt, dan zal er geen conflict
meer in je hart zijn, en de verbazing, de verbazing, de verwondering,
dat je anderen gaat mentoren, een heleboel jongemannen, heel, heel
veel jonge mannen, een heleboel jongemannen, misschien nu nog maar
een paar, maar niets in vergelijking met het kroost dat je op een dag
zult krijgen, en eh, het gaat heel, heel goed worden, het gaat heel goed
worden, en je zult ze geven wat zij nodig hebben, niet wat zij willen,
omdat…”

Ik  was  zo  verbaasd  dat  ik  me  niet  langer  kon  bedwingen  en  haar
onderbrak  door  te  zeggen:  “Wow,  dit  is  nu  de  derde  keer  sinds
afgelopen avond dat ik, zonder erom te vragen, profetie krijg dat ik een
vader van veel jonge mannen zal worden.”

Op vrijdag,  12 februari  1999,  tijdens een etentje van de Full  Gospel
Businessmen’s Fellowship, onderbrak de spreker van die dag, een man
die ik ook nooit  tevoren had ontmoet,  zijn toespraak,  precies als  de
profetes dat op woensdagavond had gedaan; plotseling wees hij met
zijn  vinger  naar  mij.  Het  relevante  deel  dat  met  de  recorder  was
opgenomen en later uitgeschreven, luidt als volgt:

“Ik zie dat jij een apostolische zalving binnengaat; er is een mantel die
over jou gaat komen en hij zal blijvend zijn; het is niet zomaar iets wat
je aan- en uit kunt trekken, maar het is wandelen in de autoriteit van
een apostel. Er is een leraarsmantel die opkomt binnen in jou, net als
Paulus een Leraar en Apostel in autoriteit was; hij was een leraar van
nature.  Leraren  zeggen  dingen  op  zo’n  manier  dat  iemand  het  kan
vatten en gevoed wordt door datgene wat gezegd wordt, oké? En zo is
datgene wat op jou gelegd wordt een leraarsmantel; God richt hem op
terwijl  jij  gaat;  Hij  is  bezig  hem op te  richten  in  jou;  het  is  zo,  dat
naarmate  jij  dieper  graaft,  je  meer  de  details  zult  krijgen  van  het
Rhema-woord van God; sla de kleine dingen niet over; dit is het seizoen
van God en wat God bezig is te zeggen tegen deze groep van mensen,



tegen deze school. Ik zie een heleboel scholen om een of andere reden;
hou jou oren open voor scholen, oké? Omdat dat misschien is waar God
je naar toe stuurt  om te beginnen te spreken en te bedienen,  oké?
Dank U, Heer.

De  vaderschaps-zalving  is  op  jou  en  ik  word  herinnerd  aan  het
Schriftwoord waar Jezus zegt:

“Wie is Mijn moeder, en Mijn vader, en Mijn broeder en zuster, het zijn
zij die de wil doen van Mijn Vader die Mij zendt”. Het zijn een heleboel

mensen; hun eigen natuurlijke vaders hebben ofwel hen verlaten ofwel
hadden het te druk om zich met hen te bemoeien of ze hebben hen
mishandeld, en zo de relatie met hun hemelse Vader vertroebeld. God
zegt dat Hij jou het vermogen geeft om die relatie met hun hemelse
Vader te herstellen, niet alleen met de Heilige Geest en met Jezus. Dank
U, Heer. 

Ik zie een heleboel scholen die aangeraakt worden, zoals jonge mensen.
Het lijkt alsof je niet van doen hebt met de actuele opbouw van die
scholen; het lijkt of je veel te doen hebt met bezoeken afleggen en het
leggen van funderingen in de harten van studenten; ik zie een heleboel
jonge mensen die aangeraakt worden.

Ho, ik zie een braadpan met een vis erin; het is voedsel voor deze jonge
mensen om te eten. O, maar nu zie ik dat jij die vis bent. 

Ik zie antwoorden die God aan jou gaat geven door technologie; jij gaat
de  eerste  zijn  die  ze  ontvangt.  Ze  zullen  zijn  als  antwoorden  op
problemen  nadat  dingen  weggenomen  worden  van  ons  die  we  nu
kennen; zelfs als internetprogrammering beheerst gaat worden door de
vijand;  zelfs  telefooncommunicatielijnen,  satellieten.  Maar  het  zijn
dingen die God aan jou gaat geven die de eerste zullen zijn op deze
aarde die op de markt komen. Het is nieuw, het is God die een nieuw
ding doet in jouw hart en verstand. Ik zie dat jouw verstand bijna op



een computer lijkt en zie God daarin terwijl Hij de chips vervangt om de
capaciteit te vergroten en jouw bekwaamheid te vergroten ermee om
te gaan en te begrijpen en datgene te distribueren wat Hij  jou gaat
geven, omdat Hij jou kan vertrouwen. Dank U Heer, halleluja!

Jouw zalving  zal  voor  je  uitgaan;  het  is  alsof  er  een  verwachting  is
wanneer jij eraan komt. Uit geloof zullen zij nemen van datgene wat je
hen geeft. Er zal respect zijn voor de vaderschapszalving op jouw leven.
Dank U Jezus, halleluja, dank U Heer.

Ho, je gaat werkelijk opwekkingsvuren ontsteken daar aan die andere
kant,  mijn broeder;  opwekkingsvuren,  opwekkingsvuren,  en ik  zie  ze
komen  in  meer  dan  één  plaats;  er  zullen  op  z’n  minst  vier
opwekkingsvuren  zijn,  en  dan  zie  ik  een  vijfde,  uiteindelijk,  ja,  een
vijfde. Dank U, Jezus.”

De laatste profetie die ik wil vermelden is van een andere spreker, en
eveneens tijdens een maaltijdsamenkomst van FGBMFI op 21 mei 1999;
het was opnieuw door een man die ik nooit eerder had ontmoet en aan
wie ik ook niet om een profetisch woord had gevraagd. 

“De Heer zegt: “Zoon, ik ga wat sterkte in jou inbrengen die jij tekort
komt, en tegelijkertijd zegt de Heer mij dat Hij onderscheiding in jou
gaat ontwikkelen. Het is een eigenaardig iets, je zult in staat zijn om
bepaald  gedrag  te  onderscheiden  en  hoe  mensen  komen,  en  hun
bedoelingen.  En  de  Heer  zegt  dat  jij  onderscheiding  van  ogen  gaat
krijgen, jij zult licht van duisternis kunnen onderscheiden. Begrijp je dat,
licht van duisternis? En je zult in staat zijn om bij de mensen tussen de
regels in te lezen, de regels van hun gedachten: wat ze zeggen en hoe
ze in werkelijkheid zijn. De Heer zegt dat je het gaat weten en je zult
sommige hoofdpijnkwesties voorkomen en tegenvallers en verspilling
van tijd en geld, omdat je weet hoe tussen de regels te lezen en wat de
mensen zeggen. Het is alsof je bijna in hun hart kunt kijken en hun ogen



zullen lijken op een helder glas water in jou en jij  weet dan of daar
duisternis  is  daar  binnenin  –  niet  dat  zij  niet  opnieuw geboren zijn,
maar wanneer daar iets verkeerds is. En de Heer zegt: “Mijn zoon, dat is
wanneer je de waarheid spreekt in liefde, altijd met een bevrijdend hart
naar hen toe.

Ik weet het niet, ik weet niet wat te zeggen, maar de Heer zegt dat je
altijd het hart van een herder gehad hebt, altijd heb je dat gehad. Ik
weet niet wat de reden is waarom dat je dat niet kon beantwoorden,
maar de Heer zegt tegen mij dat jij altijd het hart van een herder gehad
hebt. 

En de Heer zegt dat jij altijd gehandeld hebt vanuit jouw hart, altijd. En
de Heer zegt: Daarom heb jij Mij niet teleurgesteld, daarom, je hebt mij
niet  teleurgesteld,  zegt de Heer,  maar Ik  geef je de sterkte,  zegt de
Heer, die je voorheen niet gehad hebt.

En wat de Heer tegen me zegt: “Jij hebt altijd  gevoeld dat er iets miste;
dat heeft te doen met je familie. Er miste altijd iets in jouw leven, een
gebrek aan genegenheid.”  En de Heer zegt: “Laat Mij die leegte uit het
verleden opvullen omdat Ik niet alleen jouw Vader ben, Ik ben ook jouw
vriend geworden, en meer dan dat. Ik ben geworden vlees van jouw
vlees en been van jouw gebeente. Ik ben van jou,” zegt de Heer. Amen,
amen.”  

Hebt  u  gemerkt  dat  de  laatste  twee  alinea’s  van  deze  profetie  ook
spreken over mijn verwonde hart? Waarschijnlijk  begreep ik destijds
niet veel van die laatste alineas, want ik stond nog niet zo in verbinding
met mijn hart en was nog niet zo bewust van mijn wonden.

Maar al  deze profetieën waren gericht op dezelfde plannen die God
met mij  had, en dat maakte mij  begerig om te leren hoe ik vrij  kon
komen in mijn hart zodat Vader kon beginnen mij beter te gebruiken.
Tot nu toe bleef ik zo gericht op mijn ondraaglijke eenzaamheid, sinds



mijn vrouw was overleden, dat ik een weduwe trouwde van mijn eigen
leeftijd  voordat  ik  veel  onderscheiding  kreeg;  toch  hadden  de
profetieën  niet  gesproken  over  een  vrouwelijke  partner  in  de
bediening.  Was ik  nog een  rebel  in  mijn  hart?  O,  hoe had ik  toen
evenals nu mijn Redder zo zeer nodig! 

Ik  ging  naar  een  christelijk  pastoraal  werkster  om  advies  over  een
probleem  dat  ik  had  met  een  goede  vriendin,  in  de  hoop  dat  de
pastoraal werkster aan mijn kant zou staan; en dat deed ze. Maar na
een paar  bezoeken begon de  Heilige  Geest  tot  mij  te  spreken  over
hoeveel hulp  ik nodig had. Toen, eindelijk, kon God beginnen om me
voor te bereiden voor de “verandering van karakter”, waarover zo vaak
was geprofeteerd, 

en dat moest plaatsvinden voordat ik Hem effectief kon dienen in Zijn
plannen. Gedurende een periode van drie jaar preekte en bediende ik
in gevangenissen van de staat Washington. Ondertussen deed ik studies
over  bijbelse  innerlijke  genezing  en  counseling  en  studeerde  zelfs
psychologie. 

Toen, in 2003, leidde God me tweemaal naar het kleine Zuid-Afrikaanse
koninkrijkje Swaziland. Daar evangeliseerde ik in afgelegen primitieve
gebieden, waarbij ik hielp nieuwe kerkgemeenschappen te stichten en
gevangenis werk te doen. 

Ik  leefde  in  die  plattelandsgebieden  en  sliep  zelfs  samen  met  de
mensen op de grond om zo meer te leren over de Afrikaanse cultuur en
over hun kijk op de wereld. Vader God kon me op deze wijze laten zien
wat zij nodig hadden om te leren, die verkeerde aspecten van hun kijk
op de wereld te veranderen, die satan zo’n krachtige greep geven op
Afrika. Al gauw begon ik te onderwijzen over genezing van wonden van
het hart.

In de loop van de jaren werd dit onderwijs mijn hoofdbenadering bij het
evangeliseren, aangezien het de mensen helpt om dichter bij God te



komen, zodat God hen gemakkelijker kan gebruiken voor Zijn plannen.
Afrikaanse  mensen  zijn  van  nature  zo  sterk  relationeel,  dat  deze
benadering  heeft  bewezen  een  veel  groter  effect  te  hebben  dan
bijbelverhalen en theologie. Hij nodigt hen uit om aan Jezus te vragen
om vergeving van hun zonden. In 2011 werd ik geleid om mijn focus in
hoofdzaak weer op gevangenissen te richten, eerst in Swaziland, maar
ook  in  Malawi  en  Zambia.  Dat  was  de  tijd  dat  Fatherhood  Prison
Ministries Fellowship werd opgericht.

Op onze  weg langs  de  gevangenissen hielden we seminars  van  drie
dagen. Deze hadden zoveel impact dat ik me begon te realiseren dat de
profetieën van twaalf jaar geleden bezig waren in vervulling te gaan;
Vader God zelf deed het werk. Hij gaf mij de visie om in iedere cel van
de 

gevangenissen waar wij een driedaags seminar gehouden hadden, een
Audio Bible Teachter (ABT) achter te laten, zodat de gevangenen dóór
konden gaan  om dichter  bij  hun  Vader  God te  komen als  wij  weer
vertrokken waren.

Ik  gebruikte  toen  in  2012  het  grootste  deel  van  mijn  tijd  cultureel
actuele bijbel lessen te schrijven en om te zetten in audio formaat  voor
de ABT, onze naam voor een kleine zonnecel geoperende mp3 speler
die in 2010 net beschikbaar was gekomen.

Wij  kunnen  deze  apparaatjes  zelf  programmeren  met  de  gesproken
lessen  inclusief  complete  bijbels.  Allereerst  in  het  Engels  en  de
siSwati-/Zulu taal, later gevolgd door zeven andere talen voor Zambia,
Congo, Malawi, Mozambique, Tanzania, Kenya, Rwanda and Burundi.

In 2015 braken grote opwekkingen uit in gevangenissen in Zambia als
gevolg  waarvan  in  één  gevangenis  voor  ter  dood  veroordeelden  de
doodstraf werd omgezet in 25 jaar. Dit had tot gevolg dat van de 337
veroordeelden  48  personen  per  direct  in  vrijheid  gesteld  werden.
Toen ik dat hoorde, sprak God luid en duidelijk tot me, dat mensen van



verafgelegen  plattelandsgebieden,  die  niet  lezen  kunnen,  net  zozeer
gevangenen van satan zijn als de mensen in de gevangenissen en net
zozeer bevrijding nodig hebben. Wij brachten toen de eerste ABT’s in
de afgelegen gebieden van Malawi einde 2015,  bedoeld voor luister
groepen  van  10  tot  30  personen,  zowel  in  christelijke  als  in
moslimdorpen.  We  ervoeren  dat  ze  dezelfde  krachtige
opwekkingsimpact  hadden,  en  er  ontstonden  spontaan  ABT-kerk-
gemeenschappen waar ABT-s gebracht waren.

In  oktober  2016  introduceerden  we  ook  in  de  Niassa-provincie  van
Mozambique een paar ABT’s. We geloven dat vandaag, 11 maart 2019,
meer dan een kwart miljoen moslims luisteren naar de boodschap van
‘genezing  van  wonden  van  het  hart’  in  Malawi,  Mozambique  en
Zambia,

 terwijl ook honderden dorpen waar de bewoners in naam christen zijn,
opwekking  beleven.  Honderd-duizenden  moslims  en  in-naam-
christenen zijn sindsdien ook gedoopt. We ontvangen ook berichten dat
Moslems in hun moskees de ABT-s aan de geluidsinstallaties koppelen. 

Sinds we iets  meer dan een jaar  geleden de eerste ABT-s  in  Lusaka
brachten  (de  hoofdstad  van  Zambia),  zijn  er  al  meer  dan  17.000
moslims in luisterclubs. Onze God doet inderdaad verbazingwekkende
dingen  onder  Zijn  kinderen  hier  in  Afrika.  Hij  zal  de  oogst
binnenbrengen,  als  het  niet  is  van  onder  de  welvarenden  van  de
wereld,  dan maar vanuit  de “paden en oerwouden”.  Hij  is  God,  Die
nooit iemand zal dwingen om Hem lief te hebben en te gehoorzamen.
Liefde is alleen liefde als ze graag gegeven wordt.

Ik  ben zo  bevoorrecht  dat  God verkoos  mij  te  tonen hoe mijn  hart
voldoende genezen kon worden om mij nu te kunnen gebruiken; en ik
voel  me  zo  bevoorrecht  dat  ik  twintig  jaar  geleden  door  profetie
uitgenodigd  werd  om  Zijn  hand  vast  te  houden  terwijl  Hij  al  Zijn
wonderwerken  uitvoert.  Ik  betwijfel  of  ik  ooit  mijzelf  aan  God  zou



hebben  overgegeven  als  Hij  deze  rebel  niet  zo  overduidelijk  had
geroepen.

Ik  schreef  het  voorgaande  om  u  verlangend  te  maken  om  dezelfde
transformatie van het hart te ondergaan die Vader God mij gegeven
heeft, en niet alleen aan mij, maar overal in Afrika waar onze bediening
bezig is.

Een grote wereldwijde zendingsorganisatie berichtte in januari van dit
jaar over een opwekking op grote schaal die plotseling uitbrak, precies
in die gebieden waar wij slechts 3,5 jaar geleden begonnen waren om
Audio  Bible  Teachers  uit  te  delen.  Het  bericht  spreekt  over  zeer
toegewijde  moslim-mannen  die  vergeving  prediken.  Het  beschrijft
precies waar al de rapporten die we binnenkrijgen, het over hebben. 

Moslims ontvangen genezing voor hun gewonde harten door hen te
vergeven die  hen slecht  behandeld hebben.  En zij  vertellen het  aan
anderen  omdat  ze  zich  verbazen  over  wat  zij  ervaren  als  zij  hun
bitterheid kwijt raken. God is eigenhandig bezig de zaak over te nemen.
De ABT-s zijn namelijk niet alleen initiele zendelingen, maar Vader God
richt  ook  een  grote  nieuwe  generatie  op  van  zendelingen  met  een
moslim-achtergrond die hun eigen mensen het beste kunnen helpen.

Hoofdstuk 11 helpt u met woorden die u tot God kunt spreken, maar ze
moeten komen uit uw hart. Alstublieft, begrijp dat Hij zal doen wat u
Hem vraagt omdat het helemaal in lijn ligt met Zijn verlangen dat u
dichter bij Hem komt.



4  WIE WIJ ZIJN

Om genezing van “wonden van het hart” beter te begrijpen, is het goed
om eerst te bedenken wie wij zijn. Als we beginnen in Genesis 1:26-28,
dan  lezen  we:  Toen  zei  God:  “Laten  Wij  mensen  maken  naar  Onze
gelijkenis; en laten zij heersen over de vissen van de zee, de vogels in
de lucht,  over het  vee,  over heel  de aarde en over al  de kruipende
dieren die over de aarde kruipen!.” Toen maakte God mensen die op
Hem zelf leken; in de gelijkenis van Hem schiep Hij hen; man en vrouw
maakte  Hij  hen.  Toen  zegende  God  hen  terwijl  Hij  zei:  “Weest
vruchtbaar  en  wordt  talrijk;  vervult  de  aarde  en  onderwerpt  haar.
Heerst over de vissen in de zee, de vogels in de lucht en over alles wat
op de aarde kruipt.” Dus wij mensen lijken precies op God; Hij is een
geest, en zo werden wij een geest, een levend wezen in een menselijk
lichaam toen God Zijn Geest in ons blies (1 Corinthiërs 15:44). Blijkbaar
waren  wij  de  kroon  op  Gods  schepping.

Maar waarom schiep God ons? Zijn Woord zegt dat wij zijn geschapen
voor Zijn vreugde en geluk.  En zo was Adam, voordat hij  zijn  Vader



ongehoorzaam werd, een puur genoegen voor God. Genesis hoofdstuk
2 beschrijft duidelijk Gods opgetogenheid en dagelijkse betrokkenheid
met Adam. Nadat Hij hem geschapen had, maakte God een hele mooie
plaats voor hem gereed; niet zomaar een wild stuk natuur, maar een
tuin,  en  plaatste  hem  daarin  om  die  verder  te  ontwikkelen  en  te
bewaken. Koning David begreep dit heel goed toen hij schreef in Psalm
8:4-10: “Als ik Uw hemel zie, het werk van Uw vingers, de maan en de
sterren, die U hun plaats gegeven hebt, wat is dan de mens dat U aan
hem denkt, en het mensenkind dat U bij hem op bezoek gaat? U hebt
hem een beetje lager geplaatst dan Elohim (Uzelf)  en gekroond met
glorie en eer. U doet hem heersen over het werk van Uw handen; U
hebt  alle  dingen  onder  zijn  voeten  gelegd.  O  Heer,  onze  God,  hoe
uitnemend is Uw Naam op de hele aarde!” Dit dit schetst zo duidelijk
hoe opgetogen

God over ons is en hoeveel Hij van ons houdt, Zijn kinderen die Zijn
heerlijkheid zijn; Hij kroonde ons met glorie en eer. Ja, zo begreep ook
Paulus hoe opgetogen onze Vader over ons is,  zelfs  in onze zondige
staat, toen hij schreef in Romeinen 8:31-32: “Als God voor ons is, wie
zal dan tegen ons zijn? Hij die zelfs Zijn eigen Zoon niet spaarde, maar
Hem overgaf voor ons allen, zal Hij  ons dan met Hem ook niet alles
vrijelijk geven?”

Adam’s Vader ging dagelijks bij hem op bezoek, terwijl Hij hem uitlegde
hoe hij moest leven. Hij liet hem zien wat hij kon eten en waarschuwde
hem voor de vruchten van die ene boom, dat die dodelijk waren. En
dan zien we Vaders bezorgdheid dat Adam geen kameraad had, in het
lichamelijke,  zoals  hijzelf  was.  Is  dat  geen zorg? Ja!  Dan brengt God
dieren om te kijken hoe Adam ze zou noemen, dat wil zeggen, wat hij
graag zou willen dat ze zouden zijn zodat hij een vriend zou hebben.
Maar  wat  voor  namen  Adam  ook  gaf,  of  wat  Adam  ook  aan  God
vertelde over hoe hij wilde dat een dier zou moeten zijn en dat God een
dier  zou moeten maken naar  zijn  smaak,  geen van de dieren beviel
hem. Toen, nadat Adam’s Vader zijn niet erg enthousiaste reactie had
opgemerkt,  ging Hij  naar plan B en liet Hij  Adam in een diepe slaap



vallen teneinde een perfecte metgezel  te scheppen uit een rib uit zijn
zijde.

Toen  Adam  wakker  werd  was  hij  helemaal  opgewonden  over  Gods
geschenk  aan  hem,  omdat  deze  metgezel  een  werkelijk  deel  van
hemzelf was. Ik kan horen en zien wat Adam’s reactie was tegenover
God: “WOOOW, dit is nou been van mijn gebeente, en vlees van mijn
vlees.  Ik  ga  haar  vrouw  noemen  omdat  ze  uit  mijn  eigen  lichaam
genomen  is.”  Wat  een  zorgende  God  hebben  wij.  Wij  kunnen  niet
anders zijn, dan de appel van Zijn oog.

Maar dan heb ik me afgevraagd: Waarom plantte God die slechte boom
in de tuin? Adam zou er niet van gegeten hebben als die er niet was
geweest. Toen realiseerde ik me hoe hongerig onze Vader is naar onze

volle toegewijde liefde voor Hem, dat we ten volle op Hem vertrouwen.
Was  Adams  liefde  altijd  echt?  Of  was  hij  zijn  Vaders  liefde  als
vanzelfsprekend gaan beschouwen?

“Als  jullie  Mij  liefhebben,  houdt  dan Mijn  geboden”,  zei  Jezus;  Mijn
voorschriften over hoe je moet leven zijn voor jullie bestwil, en door ze
na te leven, tonen jullie dat jullie Mij vertrouwen om jullie te leiden
naar  het  allerbeste  voor  jullie.  Dat  principe gold  ook al  voor  Adam.

Onze God is een zachtaardige God die ons nooit zal forceren om Hem te
gehoorzamen. Om die reden plantte Hij een test-boom in de tuin, in de
hoop  dat  Adam  Hem  zou  blijven  lief  hebben  en  Hem  onder  alle
omstandigheden zou gehoorzamen, maar Adam zakte voor de test; en
wij evenzo. Vader God wil dat wij Hem altijd gehoorzamen omdat Hij
ons altijd wil leiden in datgene wat het beste voor ons is, maar als we
Hem  niet  gehoorzamen  tonen  wij  daarmee  dat  wij  Hem  niet
vertrouwen. Maar toch blijft onze Vader hopen en uitzien naar de dag
dat we Hem volledig zullen vertrouwen in alles, door Zijn Geest, voor
ons bestwil, wat er ook mag komen. Is dat waarom God Abraham testte
door hem te vragen om zijn enige zoon Izaäk te offeren, om te zien of



Abraham Hem ten volle vertrouwde voor het beste? Zullen wij op een
dag in de toekomst eveneens gewillig zijn om ons leven voor Hem neer
te leggen en te verwachten dat Hij ons Zijn beste gaat geven? Het zal zo
zijn, op het moment dat Jezus’ karakter in ons gevormd is.

Vader God gebruikte onze aardse vader en moeder om ons voort te
brengen, maar Hij is onze echte Vader. Onze aardse ouders kenden ons
pas  nadat  wij  geboren waren,  maar  God kende ons  al  toen Hij  ons
begon te vormen in de baarmoeder en had bij de geboorte Zijn plan
voor  onze  levens  al  helemaal  klaar  (Jeremia  1:5).  Ik  geloof  dat  het
meest belangrijke deel van Zijn schepping in ons plaatsvindt tijdens de
conceptie, wanneer onze geest in het ei in de moederschoot geplaatst
wordt. Wij hebben Vader Gods geestelijke DNA; dus we zijn geschapen
om lief te hebben en

geliefd te worden,  net  zoals  Hij  lief  heeft en geliefd wil  worden.  Hij
schiep ons voor zijn geluk en vreugde, net zoals een getrouwd echtpaar
graag kinderen wil hebben om zelf gelukkig te zijn en blij. Een kind te
hebben dat je vertrouwt, is heel speciaal.

 



5  DE KERN VAN ONZE ZONDE-NATUUR

Wordt mijn zondige natuur mogelijk bepaald door mijn gevoel dat ik
het meest belangrijke deel van de schepping ben? Heb ik misschien de
natuur aangenomen van Gods grote vijand die continu probeert om ons
te misleiden? God zei van hem in Jesaja 14:12-14:

“Hoe zijt gij uit de hemel gevallen, gij morgenster (Lucifer), zoon van de
dageraad; hoe zijt gij ter aarde geveld, overweldiger van de volken! En
gij overlegdet nog wel: Ik zal in de hemel opstijgen, boven de sterren
van  God  mijn  troon  oprichten  en  zetelen  op  de  berg  van  de
samenkomst ver in het noorden; ik wil opstijgen boven de hoogten der
wolken, mij aan de Allerhoogste gelijkstellen.”

Verheffen wij onszelf ook zo boven anderen, ook al is het onredelijk
vanwege het  feit  dat  Degene die  ons  geschapen heeft geëerd moet
worden als de meest belangrijke? We zijn geschapen met Vaders DNA
om lief te hebben en geliefd te zijn, maar de zonde heeft ons ernstig
verdorven.



 Onze God zoekt niet Zijn eigen eer, hoewel Hij die toch verdient.
Wij zijn altijd bezig met onszelf om indruk te maken op anderen,
om zelf bewonderd te worden. 

 “Ik ben” heeft het niet nodig om Zichzelf te bewijzen. Wij proberen
altijd te laten zien hoe capabel we zijn. Met alles wat wij doen,
zonder Vader God te vragen om het door ons heen te doen, en we
vertellen Hem dat we het zelf wel kunnen doen en dat wij Zijn hulp
niet nodig hebben. 

 God weet dat Hij, om mooie mensen en dingen te scheppen, moet
liefhebben en dienen; Hij leidt ons als een ultieme Dienaar; Hij is
de  enige  Goede  Herder.  Door  onze  zondige  natuur  zijn  we
helemaal geen dienende leiders; we haasten ons naar voren in een
poging om onszelf te redden, en falen, zelfs ten koste van andere
mensen.  

 God heeft geen behoefte om op een troon te zitten hoewel Hij er
wel zit omdat Hij de bron is van alles.  Wij houden ervan om de
leiding te hebben over mensen,  de baas te zijn en over hen te
heersen. 

Waarom  zouden  we,  net  als  Jezus’  discipelen,  ruziën  over  wie  de
grootste is in het Koninkrijk van God? En waarom zouden we dingen
doen  zoals  Bing  Cosby:  “Ik  doe  het  op  mijn  manier!”  We  moeten
volwassen worden door naar onze Vader op te kijken om te leren hoe
we dingen moeten doen. Onze geest heeft het nodig om genezen te
worden van zelfgerichtheid zodat hij dan kan leren om God van ganser
harte te zoeken,  en zich te onderwerpen aan onze Schepper Vader,
voor Zijn geluk en glorie in plaats van de onze, en om opnieuw op Hem
te gaan lijken, hoewel Hij God is en wij Zijn kinderen zijn. Onze ziel heeft
het nodig  om zich te onderwerpen aan onze geest  en veranderd te
worden om weer te denken zoals God denkt. 2 Corinthiërs 3:18 zegt het
allemaal: “Wij allen nu, die met onbedekt gezicht de heerlijkheid van de
Heere als in een spiegel aanschouwen, worden van gedaante veranderd
naar hetzelfde beeld, van heerlijkheid tot heerlijkheid, zoals dit door de
Geest van de Heere bewerkt wordt.”



Ja, we hebben het nodig om veranderd te worden, om opnieuw op God
te gaan lijken, precies zoals Adam op Hem leek, voordat hij zondigde.
God vertelt ons in Romeinen 8:14 dat “… zovelen als er door de Geest
van God geleid worden, volwassen zonen zijn van God.” Laat ons Zijn
hand vastpakken en vasthouden om door Hem geleid te worden; Hij
houdt daarvan! En dat is hoe liefde, harmonie, vreugde, vrede en geluk
Zijn en onze levens zullen vullen.

Liefde kan niet bestaan samen met controle; liefde vereist nederigheid,
liefde laat ons niet hoger van onszelf denken dan we zouden moeten;
zij  geeft  ons  de  bereidheid  om  ons  aan  elkaar  te  onderwerpen  en
anderen de vrijheid te geven om hun eigen keuzes te maken.

Beseffen we dat onze Vader met al Zijn kracht en macht ons niet eens
wil dwingen om iets te doen? Dat Hij een verbazingwekkend nederige
God is? Hij maakte dat heel duidelijk toen Jezus knielde voor elk van
Zijn discipelen en hun voeten waste toen dit nodig was, omdat niemand
anders bereid was om het te doen? En Hij bewees het nog meer, toen
Hij Zijn leven voor ons neerlegde op het kruis. Liefde kan niet bestaan
zonder nederigheid en geven. Zal een bruidegom die bijzonder veel van
zijn bruid houdt, aan haar niet de mooiste en duurste trouwring geven
die hij zich kan veroorloven? Dat bewijst de mate van zijn liefde voor
haar. Geeft de mate van het dienen en het materiële geven niet aan
hoeveel we van anderen houden? Onze Vader God, de Schepper van
het hele universum, weet dat Hij, om onze liefde te ontvangen, eerst
Zijn liefde aan ons moet geven. Maar vanwege onze zondige natuur
blijven we eerst van onszelf houden, en ons boven ander verheffen, en
dus zullen we niet krijgen wat we nodig hebben en willen, namelijk om
geliefd te worden. O, wat een wanhopig behoeftige mensen zijn wij, die
zo gemakkelijk  bedrogen kunnen worden tot  onze eigen ondergang.

Onze Vader God is  niet  zo;  Hij  wil  dat  er  een liefdesrelatie ontstaat
tussen Hem en ons; dat is waarvoor Hij ons geschapen heeft, en dat kan



alleen gebeuren tussen even belangrijke  personen.  Het  vereist  onze
nederigheid en de Zijne, ook al heeft Hij alle macht. Maar omdat Hij ons
liefheeft, zal Hij ons graag laten profiteren van Zijn macht. Wij hoeven
Hem  er  alleen  maar  om  te  vragen,  maar  we  mogen  niet  verkeerd
vragen. We moeten van dezelfde geest zijn als Hij is; zijn kracht moet
gebruikt worden voor doeleinden die geworteld zijn in Zijn liefde voor
ons. Paulus was zo gezalfd toen hij over liefde schreef in 1 Corinthiërs
13:4-7: De liefde is geduldig, zij is vriendelijk, de liefde is niet jaloers, de
liefde pronkt niet, zij doet niet gewichtig, zij handelt niet ongepast, zij
zoekt niet haar eigen belang, zij wordt niet verbitterd, zij denkt geen
kwaad, zij verblijdt zich niet over ongerechtigheid maar verheugt zich
over  de  waarheid,  zij  bedekt  alle  dingen,  zij  gelooft  alle  dingen,  zij
hoopt alle

dingen, zij  verdraagt alle dingen.” Verdraagt alle dingen? Hmmm. En
Johannes schreef  in 1 Johannes 4:18:  “Er  is  in  de liefde geen vrees,
maar de volmaakte liefde drijft de vrees uit. Vrees houdt immers straf
in, en wie vreest, is niet volmaakt in de liefde.”(HSV-vertaling).

Wij hebben liefde nodig om te leven, en deze liefde is ook waarnaar
onze Vader God verlangt  om van ons te ontvangen.  Jezus kon deze
soort  liefde  aan  Zijn  Vader  geven,  zelfs  toen  Hij  in  de  diepste
doodsangst in de hof van Getsémané was. Toch koos Hij ervoor om de
wil van Zijn Vader te doen. Hij leefde wat Hij Zijn discipelen leerde: “Als
jullie Mij liefhebben, onderhoud dan Mijn geboden.”

Adam faalde deze test toen hij ongehoorzaam was aan zijn Vader en
dat doen wij nog steeds, maar Jezus doorstond die test: “O, Mijn Vader,
als deze beker niet aan Mij voorbij kan gaan tenzij ik hem drink, Uw wil
geschiede (Mattheüs 26:42).

Daarom wordt Jezus de laatste Adam genoemd, omdat Hij bewees dat
Hij Zijn Vader koste wat kost wilde blijven gehoorzamen, en zo werd Hij
het volmaakte, smetteloze “Lam van God dat de zonde van de wereld
kon  wegnemen”.  Dat  is  liefde;  en  op  wat  voor  verbazende  manier
reageerde  Zijn  Vader?  Door  Hem  weer  tot  leven  te  wekken  en  tot



hernieuwde heerlijkheid te brengen in de onmiddellijke aanwezigheid
van Zijn Vader, die Hij sinds het begin van de schepping van de wereld
had gemist (Johannes 17:5).

Laten  we  het  nu  hebben  over  de  gevolgen  van  onze  zonde-natuur.
Afwijzingen komen de hele tijd op ons pad als iemand zich boven jou of
mij verheft. Vele vormen van afwijzing zijn klein, terwijl andere vreselijk
kwetsend kunnen zijn. Maar onthoud alstublieft , wanneer we afwijzing
ervaren, dat het niet vlees en bloed is waar we tegen vechten, maar dat
we te doen hebben met geestelijke krachten in de spirituele wereld.
Afwijzing is, net als liefde, van spirituele aard. Als we afwijzing ervaren,
is het altijd van de hand van satan die iemand gebruikt om ons pijn te
doen, in de verwachting dat we dan bitter zullen worden naar die

persoon toe en anderen op dezelfde manier zullen gaan kwetsen. Ziet
u, er zou geen schade aan het hart van de beledigde persoon optreden
als  deze  gewoon  genade  zou  verlenen  aan  de  belediger.  Met  onze
zonde-natuur  echter  kan  satan  ervoor  zorgen  dat  we  weigeren  te
vergeven, en zo zal de bitterheid jegens de dader in ons beginnen te
groeien. Wonden van onze geest, ons geestelijke lichaam, zijn net als
wonden van ons fysieke lichaam; als ze niet worden schoongemaakt,
gedesinfecteerd,  gesloten,  behandeld  met  balsem  en  verbonden
worden om ze schoon te houden, zullen ze in de loop van de tijd meer
gaan etteren en de dood veroorzaken.  Dat is  de belangrijkste reden
waarom huwelijken, na vele goede jaren, uit elkaar vallen. We moeten
leren om demonische inbreng te verwerpen, door alle momenten van
afwijzing, van welke aard dan ook, en hoe pijnlijk ook, onverwijld te
verwerken en genade en vergeving toe te passen, voordat we vergeten
wat er is gebeurd.

David schreef in Psalm 4:5: “Wees boos, maar zondig niet; spreek in je
hart als je neerligt en zwijg.” En Paulus schreef in Efeziërs 4:26: “Als u
kwaad bent, laat dan geen wrok in uw hart opkomen, want dan zondigt
u. Zorg ervoor dat u uw boosheid, voordat de zon ondergaat weer kwijt
bent. Geef de duivel geen kans.” Paulus zag dit probleem zo duidelijk
toen hij schreef: “Wij hebben niet de strijd niet tegen vlees en bloed,



maar  tegen  de  overheden,  tegen  de  machten,  tegen  de
wereldbeheersers  van  de  duisternis  van  dit  tijdperk,  tegen  de
geestelijke machten van het kwaad in de hemelse gewesten.”

Liefde is van spirituele aard, en dat geldt ook voor afwijzing. Als onze
geest bitter wordt en blijft, tegenover een dader, ontstaat er een enorm
conflict. In onze gedachten willen we vergeten wat er is gebeurd, en
denken dan dat de pijn op den duur wel weg zal gaan. Maar onze geest
raakt die pijn nooit kwijt; de tijd geneest geen enkele geestelijke wond.
De  bitterheid  zal  op  den  duur  alleen  maar  maken dat  er  een  soort
misvorming/ vergroeiing optreedt. Laat uw hemelse Vader uw arts zijn.
We haten nu namelijk een persoon die onze hemelse Vader liefheeft en
voor wie Jezus stierf op het kruis. We storten onszelf, met onze trots, in

een diep conflict met onze God. Hoe kan ik, als Zijn kind, iemand haten
die  mijn  Abba  liefheeft.  Jezus  stierf  op  het  kruis  ook  voor  deze
specifieke  zonde  van  de  overtreder.  Daarom  waarschuwt  God  ons
terecht in 1 Petrus 1:15-16: “maar gelijk Hij, die u geroepen heeft, heilig
is,  wordt  (zo)  ook  gijzelf  heilig  in  al  uw  wandel;  er  staat  immers
geschreven: “Wees heilig want Ik ben heilig”. 

De Heer kan dan niet naar die bittere geest van ons kijken. Hij zal hem
(die  bittere  geest)  de  rug  toekeren  en  zo  verliest  hij  Vaders
bescherming  tegen  de  invloed  van  satan.  Dat  bittere  deel  van  onze
geest breekt af en zo raken we versnipperd; dat deel van ons wordt in
de loop van de tijd steeds demonischer omdat het van nu af aan luistert
naar de vader van alle leugens. Dit is waar de oude term “gespleten
persoonlijkheid” naar verwijst. Tegenwoordig wordt er gesproken over
Jekyll en Hide. Naarmate de bitterheid van deze geest in de loop van de
tjid toeneemt, zal hij ervoor zorgen dat wij anderen aandoen wat ons is
aangedaan.

Het  werkt  precies  zoals  waarvoor  Jezus  ons  gewaarschuwd heeft  in
Mattheüs 7:1-2: “Oordeelt niet opdat gij niet geoordeeld wordt; en met
de maat waarmee gij meet, zult u gemeten worden.” Als we Romeinen
2:1 lezen, is het gemakkelijker te begrijpen: “Daarom zijt gij, o mens,



wie gij ook zijt, niet te verontschuldigen, wanneer gij oordeelt. Want
waarin  gij  een  ander  oordeelt,  veroordeelt  gij  uzelf;  want  gij,  die
oordeelt, bedrijft dezelfde dingen.”

Denk u eens in, wat er met ons gebeurt als we mensen met bitterheid
in ons hart blijven beoordelen, elke keer als we afwijzing ervaren, of het
nu heel pijnlijk is, of maar een beetje; onze harten waren het huis van
onze Vader, Zijn Zoon en de Heilige Geest, maar nu worden ze ook in
toenemende mate het huis van afgesplitste delen van onze eigen geest
die demonisch beïnvloed zijn en op termijn steeds agressiever worden,
ja, zelfs boosaardig, en het wordt in toenemende mate moeilijker of
onmogelijk  om God te  horen en  geleid  te  worden door  Zijn  Heilige
Geest  (Romeinen  8:14).  Dit  is  de  reden  waarom  de  meeste
veroordeelden in

gevangenissen, na hun vrijlating blijven terugkomen; zij blijven anderen
hetzelfde  aandoen  als  wat  hen  werd  aangedaan  omdat  ze  geen
vergiffenis  schonken.  Die  vloek  eindigt  pas  wanneer  het  specifieke
afgebroken deel van hun geest de persoon uit hun verleden die hen pijn
had gedaan, vergeeft en van die persoon begint te houden.

Dat  is  het  resultaat  van  de  geestelijke  oorlog  tussen  God en  satan.
Satan wil dat we vergeten wat er is gebeurd en ons niet bewust worden
van deze afgesplitste geesten, zodat hij ze op zijn geschikte momenten
kan  gebruiken.  Paulus’  leerling  Clemens  waarschuwde  voor  zulke
verborgen wonden van het hart in Hebreeën 12:14-15: “Streef vrede na
met  alle  mensen  en  zoek  toename  van  heiligheid,  zonder  welke
niemand de Heer zal zien; zie erop toe dat niemand achterop raakt in
de  genade  van  God  en  dat  er  geen  enkele  wortel  van  bitterheid
opschiet en onrust veroorzaakt zodat daardoor velen bezoedeld raken.

Als  wij  de  overtreding  van  een  ander  tegenover  ons  vergeten  zijn,
verliezen  wij  ook  de  gelegenheid  om  onze  Vader  om  vergeving  te
vragen voor onze bitterheid tegenover de dader.

En zo misleiden onze harten ons meer en meer om te denken: we zijn
oké, maar verborgen verwonde delen van onze geest zullen ons dingen



laten  doen  tegen  anderen,  die  lang  geleden  tegen  de  afgesplitste
geesten van onszelf zijn gedaan. Jeremia schreef hierover in hoofdstuk
17:9-10: “Arglistig is het hart, boven alles en wanhopig slecht, wie zal
het kennen? Ik, de Heere, doorzoek het hart en test de gedachten, en
dat om een ieder te geven overeenkomstig wat hij doet….”

Jezus  woord  dat  we  anderen  zullen  aandoen  waarvoor  we  onze
overtreder hebben veroordeeld, vormt een absolute geestelijke wet. In
Spreuken 28:25-26 staat: “Een arrogant man wakkert ruzie aan, maar
wie zijn vertrouwen op de Heer stelt, zal voorspoedig zijn. Wie op zijn
eigen hart vertrouwt, is een dwaas; maar wie in wijsheid wandelt zal
bevrijd  worden.”

Om  het  hiervoor  genoemde  in  een  notendop  te  herhalen:  
Als wij mensen die ons pijn gedaan hebben niet vergeven, zullen we na
verloop van tijd de neiging hebben om te vergeten wat er gebeurd is en
wordt het moeilijk om de schade aan ons harten ongedaan te maken.
Satan  kan  nu  onverwacht  afgesplitste  delen  van  onze  eigen  geest
gebruiken voor zijn destructieve doeleinden.

Ik  heb hier  veel  ervaring  mee,  en  terwijl  ik  dit  schrijf,  moet  ik  met
verdriet in mijn hart er aan denken hoe vaak ik ongewild maar willens
en wetens mensen  in mijn leven heb gekwetst. Wat een voorrecht dan
dat onze Vader mij barmhartig en genadig verlost heeft van mijn schuld
door het vergoten bloed van Zijn volmaakte Lam, Jezus, en zoveel van
mijn verwonde hart heeft genezen, dat ik er nu over kan vertellen en
schrijven en u kan helpen.



6  DE GEESTELIJKE KOERS 
VAN ONZE AARDSE LEVENS

Het begon allemaal toen onze Schepper onze geest in de baarmoeder
plaatste, vóór Hij ons begon te vormen. Jeremia 1:5 zegt: “Voordat Ik u
in de moederschoot vormde, voordat u uit de baarmoeder naar buiten
kwam, heb Ik u geheiligd. Ik heb u aangesteld tot een profeet voor de
volken.” God kende onze naam al vanaf het prilste begin en wilde dat
wij  ons  zouden  ontwikkelen  tot  complete  mensen  die  Hem  zouden
liefhebben met hun hele hart,  zodat Hij  en wij elkaars gemeenschap
zouden kunnen genieten  en  wij  lang  en  gelukkig  zouden leven.  Het
klinkt als een sprookje, nietwaar? Nou, ik geloof dat sprookjes zich lang
geleden onder de mensen hebben ontwikkeld vanwege hun (en ons)
aangeboren verlangen om erbij te horen, wachtend op onze Prins die
we zo hoog hebben staan en die er aankomt. God maakte ook grote
indruk op Adam; dat  is  wat  Hij  gewild en gepland had voor Hij  Zijn
schepping begon. Wij willen dat nog steeds omdat Hij ons geschapen
heeft, exact naar Zijn beeld. Ik herinner me nogal levendig hoe ik als
kleine jongen altijd tranen in mijn ogen kreeg, wanneer een sprookje,
waar  ik  naar  luisterde,  eindigde  met:  “En  zij  leefden  nog  lang  en



gelukkig”. Ja, dat was ook mijn verlangen. En weet u? Onze Vader heeft
onze Prins al naar ons laten verlangen en op ons laten wachten, maar
alleen Hij weet wanneer de bruiloft zal plaatsvinden.

In Openbaringen 22:13-17 lezen we: “Ik ben de Alfa, en de Omega, het
Begin  en  het  Einde,  de  Eerste  en  de  Laatste.  Zalig  zijn  zij  die  Zijn
geboden doen, zodat zij recht mogen hebben op de Boom des levens,
en ….. binnengaan…. Ik, Jezus, … ben de Wortel en het Nageslacht van
David, de blinkende Morgenster. En de Geest en de bruid zeggen: Kom!
En laat hij die het hoort, zeggen: Kom!” Ja, de Geest van God  en de
Bruid wachten met verlangen, omdat onze bruidegom, Jezus, Zijn bruid,
de Kerk, liefheeft, en daarom “gaf Hij zichzelf voor haar, opdat Hij haar
zou 

heiligen en reinigen door haar te wassen met water door het Woord
van God.” (Efeziërs 5:25-26). Dit is geen sprookje; het gebeurt echt en is
datgene waar alle gelovigen diep in hun hart naar verlangen. Hij is mijn
Bruidegom! Is Hij ook de uwe? Begrijpen we nu waarom en hoeveel we
van ons vermogen kwijtgeraakt  zijn om onze hemelse Vader en Zijn
Bruidegom lief te hebben, en ook onze medemensen?

Als ik van de ene Afrikaanse zendingspost naar de andere rijd of een
toer  langs  gevangenissen  maak,  dan  zijn  de  leukste  momenten  die,
wanneer kleine kinderen naar de weg toe rennen. Voordat ik dan bij
hen ben, heb ik mijn autovensters al omlaag gedraaid om te reageren
op hun wild-wuivende handen en uitbundig lachende gezichten. Zij zijn
zo vol liefde en zo gretig om die door te geven aan de reiziger. En als ik
dan  reageer  door  met  een  blije  glimlach  op  mijn  gezicht  terug  te
zwaaien, wordt het tafereel nog wilder. Soms stop ik zelfs, reik ik naar
ze uit, schud ik handen of streel ik met mijn hand over het hoofd van
een klein kind, en dan komt er een ander die dat ook wil. Liefde wordt
zo gemakkelijk doorgegeven door deze kleine kinderen, en ook zo graag
terug ontvangen. Zwaaien ze misschien naar de voorbijganger omdat ze
verlangen  naar  meer  liefde  dan  hun  moeders  hen  kunnen  geven,
geslagen als ze zijn door de barre omstandigheden van hun levens?



Zelfs  de  discipelen  hadden  er  moeite  mee  om veel  om deze  kleine
kinderen te geven en duwden ze van de Heer weg toen ze bij  Hem
werden  gebracht.  We  lezen  daarover  in  Mattheüs  19:13-15:  “Toen
werden kleine kinderen tot Jezus gebracht opdat Hij ze de handen op
zou leggen en voor hen zou bidden, maar de discipelen bestraften hen.
Toen zei Jezus: “Laat de kleine kinderen tot Mij komen en houd hen
niet tegen, want voor hen is het koninkrijk van de hemel.” Toen legde
Hij  hen  Zijn  handen  op  …”  Valt  het  u  op  hoe  de  volwassenen  zich
ergeren aan de liefde van kleine kinderen, maar Jezus niet? Mensen
met gewonde harten houden er niet van om teveel liefde te ervaren of
te geven.

Vroeger begreep ik  niet  waarom vers  2  in  Psalm 8 was opgenomen
omdat het leek of het niet in de context paste; dat was voor mij een
probleem. Laten we het eerste deel van Psalm 8 lezen: “O Heer, onze
Heer, hoe machtig is Uw Naam op de hele aarde! U Die Uw majesteit
getoond hebt boven de hemel! Uit  de mond van kleine kinderen en
zuigelingen hebt U kracht gegrondvest omwille van Uw vijanden, zodat
u de vijand en de wraakzuchtige het zwijgen op zou leggen. Als ik Uw
hemel zie, het werk van Uw vingers, de maan en de sterren die U hun
plaats gegeven hebt, wat is dan de man, dat U aan hem denkt, en het
mensenkind dat U hem bezoekt? Want U hebt hem iets lager geplaatst
dan Elohim (Uzelf), en U hebt hem met eer en glorie gekroond.” David
is  verbaasd dat  God zoveel  om de mensheid  geeft door  aan ons  te
denken,  bij  ons  op  bezoek  te  gaan  en  ons  net  onder  Zichzelf  te
plaatsen, terwijl  Hij  ons volgens vers 2 tegelijkertijd als Zijn vijanden
beschouwt.  David  begreep  dat  onze  Elohim  toch  veel  liefde,  en
daardoor  kracht  ontvangt  van  kleine  kinderen,  terwijl  Hij  blijkbaar
volwassenen, die samen met satan worden genoemd, beschouwt als
degenen  die  niet  om  Hem  geven.  Elohim’s  naam  is  zo  duidelijk
voortreffelijker  op  heel  de  aarde,  maar  toch  houden  we  meer  van
onszelf dan van Hem, of van iemand anders; misschien negeren we God



helemaal. Toch reageert Elohim niet door te stoppen met voor ons te
zorgen en bij ons op bezoek te gaan. Weet u het nog? Hij zei in het
bijzijn  van  Adam  en  Eva  al  dat  Eva’s  Zaad  de  kop  van  satan  zou
vermorzelen (ofschoon deze Zijn hiel zou verbrijzelen) om satan voor
ons te verslaan. Onze Vader gaf Zijn plannen voor ons nooit op. Dank U
Vader!

We kunnen goede eigenschappen van onze voorouders  erven,  maar
ook slechte.  En zo hebben alle  nakomelingen van Adam en Eva een
zonde-natuur van Adam geërfd. Door deze natuur zijn wij geneigd om
in  opstand  te  komen,  denkend  dat  niemand  beter  vertrouwd  kan
worden  om  voor  ons  te  zorgen  dan  wijzelf,  net  zoals  Adam,  en
daardoor ook wij 

Denken beter voor onszelf te zorgen en ongehoorzaam zijn aan onze
zeer liefdevolle, betrouwbare en almachtige Vader. Vaak negeren we
Hem  zelfs,  en  denken  we  alleen  aan  onze  eigen  behoeften  en
verlangens, vooral aan de belangrijkste: een verlangen om geliefd te
worden. We zijn zo in beslag genomen door onszelf en onze behoeften
dat we onze medemensen vaak zien als een hindernis bij het verkrijgen
van wat we hebben willen. En zo worden we concurrenten van elkaar
en doen we elkaar van tijd tot tijd pijn. We zijn de visie kwijtgeraakt dat
we,  om  liefde  te  ontvangen,  eerst  liefde  moeten  geven,  en  dat  de
meest  geliefde  persoon  ook  de  grootste  gever  is  en  de  grootste
dienaar. En zo worden we, om onze pijnlijke gevoelens te beheersen,
bazen en controleurs van anderen. Zo worden ook verwerping, en het
afwijzen van anderen, gewoonten in ons leven die vaker voorkomen
zelfs  dan  liefde.  Afwijzingen  overkomen  ons  allemaal,  en  in  vele
vormen: een vernedering, iemand steelt van ons, liegt tegen ons, maakt
ons publiekelijk belachelijk, misbruikt ons seksueel of op andere wijze,
enzovoort.  En onze zondige natuur zorgt  ervoor dat  wij  allemaal  de
dader niet vergeven, maar proberen te vergeten wat er is gebeurd en
zo  worden  we  toenemend  verbitterd  en  verwond  in  ons  hart.



Vervolgens  beginnen  we  onszelf  te  beschermen  tegen  verdere
verwonding door onszelf af te sluiten voor onze medemensen, of ze op
z’n minst op een afstand te houden; en zo houden we ook God op een
afstand. We hebben liefde nodig om gelukkig en gezond te zijn maar
hebben het de liefde steeds moeilijker gemaakt om bij ons te komen.
En als we andere mensen niet kunnen liefhebben, kunnen we ook niet
veel  meer van onze God houden. In de loop van ons leven zal  deze
toestand erger worden totdat er, hopelijk, een dag komt waarop er een
wonder gebeurt en we beginnen in te zien dat we moeten omkeren en
onze God om vergeving moeten vragen voor al het oordelen van onze
medemensen dat we hebben gedaan, en in plaats daarvan beginnen
met het vergeven en liefhebben van de mensen die ons in welke vorm
dan ook, hebben afgewezen. 

We werden gewoon boos, ja, zelfs bitter naar iedereen toe, die ons op
pijnlijke  wijze  niet  respecteerde,  ons  misbruikte  of  op  een  andere
manier pijn deed. We dachten zelfs dat we zo iemand straften door
hem  of  haar  nooit  te  vergeven,  maar  in  plaats  daarvan  deden  we
onszelf pijn. 

Denk echter aan Gods natuur: Hij is liefde. Hij wil intieme relaties met al
Zijn  kinderen  en  doet  alles  wat  Hij  kan  om  ons  dichter  tot  Zich  te
trekken. Hij heeft ons zelfs zo lief dat Hij ons Zijn Zoon gaf om de straf
voor  onze  zonden,  onze  goddeloze  gedragingen,  op  Zich  te  nemen,
zodat  wij,  als  wij  daartoe bereid zijn,  naar  Hem terug kunnen gaan.
Maar als we ervoor kiezen een vijand uit het verleden te blijven haten,
plaatsen  we  ons  per  direct  op  gespannen  voet  met  God.  Jezus
behandelt deze kwestie in Mattheüs 18:32-34 wanneer Hij de gelijkenis
vertelt van de dienaar die vergeving had gekregen van een schuld die
hij  nooit kon terugbetalen, maar vervolgens toch van iemand anders
eiste dat die aan hem zou betalen wat hij hem schuldig was, ook al kon
hij dat niet. “Toen zei zijn meester tegen hem: “Gij slechte slaaf, al die
schuld heb ik u kwijtgescholden, omdat u mij dat smeekte. Had ook u



geen  medelijden  moeten  hebben  met  uw  medeslaaf,  zoals  ik  ook
medelijden had met u?” En zijn heer was boos en leverde hem over aan
de folteraars,  totdat  hij  alles  wat  hij  hem schuldig  was,  betaald zou
hebben.”

Herinnert u zich dat God satan laat ophouden met ons te beïnvloeden
als wij met God wandelen? Maar als wij ons op gespannen voet met
Hem plaatsen, zal onze hemelse Vader afstand nemen van die geest
van ons, en die eindigt dan totaal onder de invloed van satan en zijn
trawanten. Dat deel van onze geest begint dan een leven op zichzelf
onder satan. En als we dan over en over het oordelen over anderen
herhalen,  kunnen  we  na  verloop  van  tijd  terechtkomen  in  totale
onbeheersbaarheid  als  de  bitterheid  in  ons  toeneemt  en  eindigt  in
geestelijke kwelling in ons hart. Ik was het grootste deel van mijn leven
in  zo’n  toestand.  We  worden  vatbaar  voor  tijdelijke
persoonsveranderingen van korte of lange duur.

In  psychologie  hebben  zulke  aandoeningen  verschillende  namen,
afhankelijk  van  de  ernst  van  de  problemen.  Ikzelf  behoorde
hoogstwaarschijnlijk in de bipolaire categorie. Met zoveel demonen die
in iemands hart wonen, de plaats waar ook Jezus en de Heilige Geest
zich  bevinden,  wordt  het  moeilijk  om Hen  te  verstaan  en  geleid  te
worden door de Geest van God. Romeinen 8:13-16 zegt: “Want als u
naar het vlees leeft, zult u sterven. Als u echter door de Geest de daden
van het lichaam doodt, zult  u leven. Immers, zovelen als er door de
Geest van God geleid worden, die zijn kinderen van God. Want u hebt
niet de geest van slavernij ontvangen, die opnieuw tot angst leidt, maar
u hebt de Geest van aanneming tot kinderen ontvangen, door Wie wij
roepen: “Abba, Pappa!”

Begrijpt u nu de twee redenen waarom we niet gemakkelijk dichter bij
God kunnen komen als we ouder worden? De eerste is het steeds maar
bitter  reageren  op  nieuwe  beledigingen  die  we  op  ons  pad
tegenkomen. De tweede is dat de bitterheid van oude wonden in het



hart, die niet zijn opgelost, in kracht blijven toenemen. Teveel demonen
zorgen ervoor dat wij mannen gemakkelijk in woede ontvlammen en
dat vrouwen meestal angstig zijn om geen enkele reden. Demonische
geesten  maken  dat  we  geen  zin  meer  hebben  om  Gods  Woord  op
regelmatige  basis  te  lezen,  of  dat  we  ons  plotseling  heel  slaperig
voelen, juist op het moment dat we op het punt staan om de bijbel te
gaan lezen. Of dat we beginnen met weinig te bidden, of dat we denken
dat we kou gevat hebben, juist als het tijd is om naar de kerk te gaan. 

Wat  is  dan de  oplossing  voor  deze  problemen? Jezus  geeft ons  het
antwoord  in  Mattheüs  18:3-5:  “Voorwaar  Ik  zeg  u:  als  u  zich  niet
verandert, en wordt als een klein kind, zult u beslist het Koninkrijk der
hemelen niet binnengaan. Wie zich dan zal vernederen als dit kleine
kind, die zal de grootste zijn in het Koninkrijk der hemelen. En wie zo’n
kind ontvangt in Mijn Naam, die ontvangt Mij.”

Merk hier op dat Jezus ons niet oproept om weer kleine kinderen te
worden, maar om als volwassenen op kleine kinderen  te gaan lijken.
Die zijn immers meestal nog niet zo veel kwaad berokkend en kunnen
dus  nog  makkelijker  liefhebben.  Zo  kunnen  we  een  open  hart
ontwikkelen dat zichzelf niet meer afschermt omdat het de waarheid
kent  betreffende  de  geschiedenis  van  onze  levens,  zonder  de  pijn,
omdat we onze vijanden hebben vergeven. Wij  vergaven, en zo kon
God ons ook Zijn vergeving schenken die vrede brengt: “Vergeef ons
onze  schulden,  zoals  wij  onze  schuldenaren  vergeven  hebben.”
Begrijpen we nu wat Jezus bedoelde toen hij ons uitnodigde om Hem te
volgen, door onszelf te verloochenen en dagelijks ons kruis op ons te
nemen? In  Lukas  9:23-25  staat:  “Als  iemand Mij  wil  volgen,  laat  hij
zichzelf  verloochenen en dagelijks zijn kruis opnemen. Want wie zijn
leven wil behouden, zal het verliezen; maar wie bereid is zijn leven te
verliezen omwille van Mij, zal het behouden. Want wat voor voordeel
brengt  het  een  mens  om  de  hele  wereld  te  winnen  en  zichzelf  te
verliezen?” Het liefhebben van onze vijanden maakt deel uit van het



neerleggen van onze levens, omdat er meer afwijzingen zullen komen.
Ja, naarmate we mensen meer liefhebben, riskeren we meer afwijzing.
Jezus was daar zo duidelijk over; neem nu Mattheüs 5:38-39: “U hebt
gehoord dat er gezegd is: “Oog om oog en tand om tand.” Maar Ik zeg u
dat u geen weerstand moet bieden aan de boze; maar wie u op de
rechterwang slaat, keer hem ook de andere toe.” Maar ligt het in ons
menselijke vermogen om diegenen te vergeven die ons ernstig beledigd
hebben en ons het een of ander verschuldigd zijn? Hoe verwerken we
de wonden in ons hart tegenover onze hemelse Vader? Ik bid dat onze
Abba u het hart van een bedelaar zal geven om Hem te smeken om
meer van Zijn koninkrijk,  en u zal  bemoedigen met de eerste zegen
waar Jezus over sprak in Zijn Bergrede, zie Mattheüs 5:3: “Zalig zijn zij
die smeken om meer van de geest, want zij zullen koninklijke krachten
hebben in het hemelse Koninkrijk.”  

7  HART EN ZIEL – SLAGVELDEN 
VAN GODS KONINKRIJK

Als we geen liefde ontvangen, worden we boos, verbitterd en ziekelijk
en uiteindelijk sterven we fysiek. Als onze Vader weinig liefde ontvangt,
wordt  Hij  zwakker,  maar  kleine  kinderen  kunnen  Hem  nog  steeds
sterker maken met hun liefde (Psalm 8:2). Dat wéét satan, en om die
reden valt  hij  voortdurend onze God aan, door te proberen ons van
Hem weg te trekken. En die aanvallen beginnen al terwijl we ons nog in
de baarmoeder bevinden. En hoe valt satan ons aan? Door anderen ons
te laten beledigen, kwetsen, misbruiken, enzovoort. Ja, overtredingen
van anderen tegenover ons komen allemaal naar ons toe, en wij begaan
zulke  overtredingen  ook  naar  anderen toe,  want  wij  hebben  allen
gezondigd en missen de heerlijkheid van God. En dan misleidt satan ons
nog meer  door  ons  alleen te  laten kijken naar  mensen die  ons  pijn
doen, maar niet naar onszelf die anderen hetzelfde aandoen. In feite



doet satan zijn werk heel goed, door onze zonden uit het verleden in
ons herinneringsvermogen te verstoppen zodat het gemakkelijk wordt
om onszelf  als betere mensen te gaan zien dan anderen als we niet
dicht bij onze God wandelen.

Het verbaast mij te zien hoe we gevangenen kunnen beschouwen als
criminelen, zonder te zien wat we zelf hebben gedaan en nog steeds
doen;  we  zien  het  gewoon  niet  omdat  onze  goddeloze  harten  de
waarheid voor ons verbergen. We hebben allemaal zo hard behoefte
aan  Gods  Licht  en  Waarheid.  Jeremia  schreef  in  hoofdstuk  17:9:
“Arglistig is  het  hart  boven alles,  ja,  verderfelijk  is  het,  wie  kan het
kennen? Ik, de Here, doorgrond het hart, beproef de nieren, en dat om
ieder te geven overeenkomstig zijn wegen, overeenkomstig de vrucht
van zijn daden.“

David begreep dit goed toen hij Psalm 51:8 schreef nadat hij Uria had
laten  doden  om  met  zijn  vrouw  Bathseba  te  kunnen  trouwen:  “U
verlangt  naar  waarheid  in  de  innerlijke  mens:  en  in  mijn  verborgen
binnenste

maakt U mij wijsheid bekend.” En David schreef in Psalm 43: “Zend Uw
licht  en  Uw  waarheid,  o  God,  en  laten  die  mij  leiden;  laten  zij  mij
brengen naar Uw Heilige Berg, naar Uw woningen, zodat ik kan gaan
naar Gods altaar, naar God, mijn blijdschap en mijn vreugde, en U met
de harp kan loven, o God, mijn God! Wat buigt u zich neer, mijn ziel, en
wat bent u onrustig in mij? Hoop op God, want ik zal Hem weer loven,
Hij  is  mijn  gezondheid  en  mijn  God.”  Inderdaad,  depressie  vertrekt
wanneer we met Gods hulp kwaadaardigheid en bitterheid loslaten en
onze geest van benauwdheid (depressie) omruilen voor een lofgewaad
(Jesaja  61:3).  En  wanneer  depressie  weggaat,  verbetert  onze
gezondheid.

Onze harten en zielen zijn de slagvelden waar satan vecht tegen Gods
waarheid, almachtige kracht en Koninkrijk. Begrijpen we hoe gevechten
worden  gevoerd?  Begrijpen  we  waarom  we  zo  weinig  verlangen
hebben om dicht bij God te komen? David schreef daar al over in Psalm



14:2-3: “De Heere ziet neer vanuit de hemel op de mensenkinderen om
te  zien  of  er  iemand  verstandig  is,  iemand  die  God  zoekt.  Zij  zijn
allemaal afgedwaald, allemaal zijn zij  moreel corrupt geworden. Er is
niemand die goed doet, nee, niet één.” Hoe kunnen we omkeren en
opnieuw tot  onze God en Vaader komen  met ons hele hart,  net  als
kleine kinderen kunnen? 

O,  als  we  maar  konden  zien  dat  de  strijd  aan  de  gang  is.  Hoeveel
gemakkelijker zou Israëls reis naar zijn rust in het Beloofde Land zijn
geweest, en hoeveel eerder zouden we de rust van onze Vader binnen
kunnen gaan, terwijl wij nog hier op aarde zijn. Met onze Vader God zijn
ALLE dingen mogelijk; Hij is immers de enige Almachtige. “Onze hulp is
in de Naam van de Heer Die hemel en aarde gemaakt heeft.” (Psalm
124:8)

Wat een verschil was het voor de dienaar van de profeet Elisa toen de
heer zijn ogen opende om de geestelijke werkelijkheid te zien. Wat een
verschil  was het  dat  Elisa kon zien wat er  op het  spirituele slagveld
gebeurde. Met een eenvoudig verzoek aan God om de ogen van de
soldaten van koning Ben-Hadat te verblinden, werd de vijand hulpeloos

en Elisa kon hen vriendelijk binnen de muren van Samaria leiden waar
ze in de val liepen. (2 Koningen 6:14-23). De koning vroeg Elisa: “Zal ik
hen  doden?  Zal  ik  ze  doden?”  Maar  Elisa  antwoordde:  “Dood  hen
niet…. Zet voedsel en water voor hen neer, zodat zij kunnen eten en
drinken en terugkeren naar hun meester.”  Toen bereidde de koning
een groot feest voor hen. En nadat zij gegeten en gedronken hadden,
stuurde hij hen weg naar hun meester, en de Syrische roversbenden
kwamen niet  meer in het land Israël.  Wat een krachtig voorbeeld is
deze  geschiedenis  van  wat  God  kan  doen  als  gevolg  van  Elisa’s
geestelijke inzicht, en van wat het liefhebben van je vijanden tot stand
kan brengen. 

Ik bid dat Vader God ook onze ogen mag openen, om te zien waar de
werkelijke oorlogen zijn. Dat ze in ons hart zijn, de woningen van onze
geesten, en in onze ziel waar we het vermogen bezitten om te kiezen



tussen goed of verkeerd, om te kiezen voor God of om Hem te negeren.
Geesten kunnen sterk beïnvloeden wat we voelen en denken en zelfs
zien. Als u dit nog nooit hebt meegemaakt, dan moet u misschien wat
tijd  in  Afrika  doorbrengen.  Het  is  nog  steeds  een  ervaringsgerichte
spirituele  wereld,  een  wereld  waar  de  meest  krachtige  toverij  nog
steeds welig tiert, maar ook waar onze God laat zien dat Hij superieur
is, en waar Hij satan overtroeft op ieder moment dat Hij dat ook maar
wil  met  Zijn  machtige  wonderen,  als  tekenen  voor  diegenen  die
luisteren  naar  Hem en  naar  Zijn  Woord.  En  zo  brengt  Hij  vrede  en
gezondheid.

Dit  is  misschien  moeilijk  te  geloven  voor  iemand met  een  westerse
manier van denken waarbij het zo gemakkelijk is om dingen te doen
zonder God om iets te vragen. Ziet u, als mensen zelfs moeite hebben
om te geloven dat er werkelijk een God bestaat, en een duivel, daar
houdt satan van. Hij heeft dan sowieso al succes door mensen hun God
te ontnemen. Hij wil mensen zelfs graag een handje helpen om dingen
goed te doen, “op hun eigen manier”, om hun gevoel te ondersteunen
dat  ze  geen  God  nodig  hebben.  Waarom  grijpt  God  niet  in,  in  dit
proces? Waarom bewijst Hij Zichzelf niet zo duidelijk dat satan ons niet
meer van Hem weg kan trekken? Onze God wil onze liefde. Hij verlangt
ernaar dat

we Hem zoeken met heel ons hart aangezien Hij al duidelijk zichtbaar is
in Zijn schepping,  maar de meesten van ons blijven zich tegen Hem
verzetten.  Paulus  schreef  hierover  in  Romeinen  1:19-20:  “Mensen
hebben geen verontschuldiging, omdat hetgeen van God gekend kan
worden,  in  hen  zichtbaar  is;  God  heeft  het  hen  geopenbaard.  De
onzichtbare dingen van God kunnen duidelijk waargenomen worden uit
de schepping van de wereld en begrepen worden uit de dingen die zijn
gemaakt, zelfs Zijn eeuwige kracht en Zijn goddelijkheid; ja, zij kunnen
geen excuus aanvoeren.” Als onze God Zichzelf duidelijker zichtbaar zou
maken tegenover een ongelovige wereld, de mensen die niet geloven,
dan zouden deze op hun knieën vallen uit  angst,  niet uit  liefde. Het
probleem is niet dat God niet gevonden kan worden, maar dat satan
teveel invloedrijke toegang verkregen heeft in onze harten.



Als ik mensen bedien, dan leg ik vaak Spreuken 3:5 uit, waar God ons
belooft dat wij ongehinderd op rechte paden zullen lopen als we alles
met Hem samen doen:  “Vertrouw op de Heer  met uw hele  hart en
steun niet op uw eigen inzicht. Doe alles met Hem samen, dan zal Hij
uw  paden  recht  maken.”  Hij  zal  u  succesvol  maken.  Ik  ervaar  nu
eindelijk  deze  belofte  van  mijn  Abba  dagelijks;  Hij  leeft  en  is  zo
merkbaar aanwezig in mijn hart!

Voor christelijke werkers uit het westen in Africa is het zo makkelijk om
al de wonderbaarlijke dingen in Gods Woord te geloven omdat ze in
Afrika Gods tekenen en wonderen meemaken. Het wordt dan makkelijk
om te geloven: 
 dat de God van Israël  een 200 meter diepe Rode Zee in tweeën

spleet om Zijn mensen te redden toen die naar Hem uitriepen om
genade; 

 en dat God in de dagen van Gideon een heel leger van Midianieten
versloeg, enkel en alleen door gedachten in het verstand van die
krijgers te planten waardoor ze elkaar begonnen af te maken; 

 dat God David hielp om Goliath te doden omdat hij deze lasteraar
van de God van Israël wilde stoppen. Hij vertrouwde erop dat zijn
God Israël zou bevrijden;

 dat tijdens de regering  van koning Josafat over Juda, een leger van
een miljoen Ammonieten, Moabieten en Seïrieten, dat oprukte om
de Judeeërs te overvallen, geheel vernietigd werd, enkel en alleen
omdat God gedachten in hun verstand geplant had om elkaar om te
brengen in plaats van Juda;

 in de wonderen die God door Elia en Elisa kon verrichten omdat zij
bewust waren dat zij profeten van de God van Israël waren;

 dat  Jezus  de Zoon van de levende God is,  die  mensen genas en
opwekte  uit  de  dood,  de  storm  op  zee  stilde,  voortdurend
wonderen deed omdat Hij geleid werd door Zijn Vader;

 dat  Hij  gemeenschap  met  Zijn  en  onze  Vader  voor  ons  allemaal
beschikbaar maakte door Zijn verzoenende offer aan het kruis.



In  onze  levens  vindt  de  beïnvloeding  door  geesten  meestal
onopgemerkt  plaats,  hetgeen  ons  extreem  kwetsbaar  maakt  voor
misleiding  en  onbegrip.  Psalmen  en  Spreuken  verklaren  dit  zo
duidelijk:  “De vreze des Heren is  het begin van wijsheid.” Waarom
geeft het vrezen van onze Heer ons wijsheid? Demonen kunnen onze
waarnemingen net  zo beïnvloeden als  Gods Geest  en Zijn  engelen,
maar  onze God is  de  enige  Die  Almachtig is.  Hij  kan satan en zijn
demonen stoppen maar zal  dat alleen doen als we Hem vrezen en
zoeken.

Satan was woedend toen God Zijn Zoon in de wereld zond. Hij had al
zo vaak geprobeerd om Gods belofte aan Adam en Eva te voorkomen,
namelijk dat Silo zou komen om vijandschap te zetten tussen satans
zaad en Eva’s Zaad. Maar iedere poging was tot nu toe mislukt en nu
was Jezus gereed om Zijn bediening te beginnen. Dus probeerde satan
opnieuw om Jezus tegen te houden en verleidde hij Hem na veertig
dagen vasten toen Hij op Zijn zwakst was. Bedenk dat Jezus een mens
was, net als u en ik. Het enige verschil  was dat Hij de eniggeboren
Zoon  van  de  Vader  was,  en  daardoor  zonder  onze  zonde-natuur,
hoewel Hij ervoor had kunnen kiezen om ongehoorzaam te zijn aan de
wil van Zijn

Vader, net zoals ook Adam die keuze had. In alle andere opzichten
leek Jezus op ons; Hij kon zelfs niets bovennatuurlijks uit zichzelf doen
maar moest het Zijn Vader vragen om het voor Hem te doen, net zoals
wij dit aan Hem moeten vragen. Jezus bevestigde dat: “Zelfs de Zoon
kan niets doen uit Zichzelf, tenzij Hij het de Vader ziet doen; want al
wat Deze doet, dat doet ook de Zoon evenzo.”(Johannes 5:19). Dus
toen  de  duivel  probeerde  om  Jezus  door  middel  van  vragen  te
misleiden, hoe kwam Hij dan tot Zijn antwoorden? Hij vergeleek de
ogenschijnijk  redelijke  gedachten  van  de  duivel  met  wat  Gods
geschreven Woord erover zegt; Jezus antwoordde iedere keer door de
wil van Zijn Vader te geven, zoals die geopenbaard is in de Bijbel, die
satan ook kende. Wij zouden dat ook altijd moeten doen. Zo kunnen
wij onze strijd voor onze God winnen. “Doe alles met Hem en Hij zal



jouw paden recht maken.” Het kennen van Vaders Woord kan ons
binnen Zijn wil  houden, als we dat willen. Is  het niet geweldig hoe
onze  God  ons  totaal  kan  beschermen  tegen  misleiding,  en  kan
voorkomen dat we verkeerde richtingen inslaan, alleen maar door het
te vragen? Dat  zal  zo zijn  als  we een vertrouwensrelatie met Hem
hebben en Hem betrekken bij al de beslissingen die er te nemen zijn.
Hij is God, De God en Vader van onze Here Jezus, de Christus. 

 

8  VADER GOD EN JEZUS CHRISTUS, 
ONZE GENEZERS

Genezing van wonden van onze harten is een totaal bovennatuurlijke
aangelegenheid.  
Iemand  die  in  ernstige  mate  DIS  heeft,  oftewel  Dissociatieve
Identiteitsstoornis,  eerder  MPD  genoemd,  oftewel  Multiple
Personalities Disorder, kan naar een psychiater gaan voor behandeling,
of  naar  een psycholoog.  De behandeling kan vier  tot  zes  jaar  duren
waarbij er iedere week twee keer een uur gecounseld wordt.  Daarna
kan de  patiënt  enige  stabiliteit  hebben verkregen.  Maar  toch  zullen
zulke  patiënten  gewoonlijk  van  tijd  tot  tijd  terugkomen  voor  een



vervolgbehandeling omdat ze alleen maar geleerd hebben hoe met hun
probleem om te gaan. Daarbij wordt geprobeerd om de behandeling te
richten   op  het  niveau  van  het  verstand,  maar  psychologische
problemen dienen, zoals de betekenis van het woord psyche al zegt,
opgelost  te  worden  op  het  niveau  van  de  geest.  Vrijwel  alle
psychologische  problemen  zijn  van  geestelijke  aard  en  niet  van  het
verstand.  Onderwijsinstellingen  echter,  onderwijzen  de  studenten  in
het geheel niet meer over de geest, omdat het hen alleen is toegestaan
om  datgene  te  onderwijzen  wat  wetenschappelijk  bewezen  kan
worden.  Satan  heeft  de  opstellers  van  de  leerplannen  aardig  in
verwarring  gebracht,  want  waarom  is  het  wetenschappers  wel
toegestaan  om  over  vele  onderwerpen  tot  “wetenschappelijke”
conclusies te komen door middel van statistische analyses maar niet
voor zaken van de geest? Overal waar mensen vanuit hun hart tot God
bidden  om  vergeving  voor  het  feit  dat  ze  zo  lang  verbitterd  zijn
gebleven tegenover iemand die hen pijn heeft gedaan en God vragen
om  hen  te  helpen  om  hun  vijanden  nu  lief  te  hebben,  zie  ik  altijd
effectieve genezing van geestelijke wonden. De gevoelens van woede
en bitterheid kunnen één of twee keer een beetje terugkomen, maar
herhaling van hetzelfde gebed zal de wond permanent genezen. God
zal ons vergeven en altijd wonden helen als wij onze vijanden vergeven,
precies zoals Jezus ons leerde in het Onze Vader. Ik zie mensen in Afrika
dichtbij  God  komen door  dit  gebed,  omdat  Hij  onmiddellijk  op  hun
gebeden reageert. Zo vinden mensen het bewijs dat Hij leeft.

In  november  2018  ontving  ik  een  rapport  dat  ik  eerder  al  in  de
Introductie citeerde,  waarin  een moslimleider  over  een groot  aantal
ABT-luisterclubs opgewonden verklaarde: “Het is niet makkelijk voor u
om te verwachten dat wij volgelingen van Jezus zullen worden, maar de
manier waarop dingen gebeuren, dat kan alleen God doen.”



Moslims  hebben  nu  iets  beters  dan  statistisch  bewijs  dat  een
persoonlijke  Allah,  God,  leeft,  wanneer  ze  Hem  vragen:  1)  hen  te
vergeven dat ze zo lang bitter gebleven zijn met iemand die hen zwaar
verwonde, en 2) dat Hij de bitterheid uit hun harten verwijdert. Men
ervaart dan zelfs onmiddelijk dat een gewicht van de schouders valt, en
een mens gezonder wordt.

Wij  mensen zijn  spirituele  wezens en wonden van het  hart  zijn  van
spirituele aard. Onze harten raken gewond wanneer we bitter oordelen
over mensen die ons op welke manier dan ook op pijnlijke wijze hebben
afgewezen in plaats van van ons te houden. Liefde en afwijzing zijn van
de geest en moeten daarom geestelijk worden opgelost. Al ons bitter
oordelen  dat  we  hebben  gedaan  jegens  hen  die  ons  pijn  hebben
gedaan, moet ongedaan worden gemaakt, anders zal God die geest van
ons de rug toekeren en die splitst zich dan af. Jezus zei het duidelijk,
zoals  in  Mattheüs  6:14-15:  “Als  u  de  mensen  hun  overtredingen
vergeeft, zal uw hemelse Vader u ook vergeven, maar als u de mensen
hun overtredingen niet vergeeft, zal uw Vader uw overtredingen ook
niet vergeven.” Ontken Gods bestaan, of kom tegen Hem in opstand, en
er zullen geen echte oplossingen zijn voor uw gewonde hart.

Naarmate westerse samenlevingen zich meer en meer afkeren van het
geloof in de levende God, zal er binnenkort nauwelijks nog een plek zijn
om  naar  toe  te  gaan  voor  mensen  die  genezing  zoeken  voor  hun
gewonde harten, en vrede die alleen God kan geven. Vandaag 11 maart
2019 zien we dat dit verslechteringsproces hard op weg is. Het is zo
jammer  dat  mensen  niet  schijnen  te  leren  van  geschiedenis.  Jesaja
profeteerde  al  over  deze  zelfde  manier  van  instorten  van  de
samenleving in zijn dagen tijdens het koninkrijk van Juda en Jeruzalem;
hoe vrouwen de leiding over hun families en samenleving overnamen,
en  zelfs  jongeren  de  show  begonnen  te  leiden.  Beide  vanwege
woedende en gekwetste harten, terwijl  mannen in dit  proces watjes



werden en  het  praktiseren van homoseksualieit  een vreselijke  vloek
werd zoals ook in de dagen van Sodom en Gomorra.

We lezen in Jesaja 3:1-12: “Want de Heer, de Heer der heerscharen,
neemt van Jeruzalem en Juda hun voorraad en steun weg, de levering
van brood en water, de machtige man, de man van oorlog, de rechter,
de  profeet,  de  waarzegger,  de  oudste,  de  kapitein  van  vijftig,  de
geëerde man, de raadgever, de kunstenaar en de motiverende spreker.
Ik zal jongens tot hun vorsten maken en wispelturige kinderen zullen
over hen heersen. Mensen zullen onderdrukt worden, de één door de
ander, en iedereen door zijn naaste: het kind zal zich brutaal gedragen
tegen ouderen en  de  weinig  gerespecteerde tegen de  hooggeachte.
Een man zal zijn broer uit het huis van zijn vader vastgrijpen en zeggen:
“Jij hebt kleren, jij bent onze leider, run jij deze ruïnes.” Maar op die
dag zal hij zweren: “Ik wil geen genezer zijn want in mijn huis is noch
brood noch kleding; maak mij geen leider van dit volk.” Want Jeruzalem
wankelt  en  Juda  is  gevallen  vanwege  hun  spreken  en  hun  daden
tegenover de Heer, hun opstand tegen Zijn glorieuze aanwezigheid. De
uitdrukking op hun gezichten getuigt tegen hen; en zij tonen openlijk
hun zonde zoals Sodom deed; zij verbergen het niet. Wee hen, want zij
hebben het kwaad over

zichzelf afgeroepen. Zeg tegen de rechtvaardige dat het hem wel zal
gaan, want hij  zal de vrucht van zijn arbeid eten. Wee de goddeloze
want het zal slecht met hem gaan, en wat hij verdient, zal hem worden
aangedaan. O, Mijn volk, diegenen die jullie de weg wijzen, leiden jullie
op een dwaalspoor en verwarren de richting die jullie moeten inslaan.” 

Spoedig  zal  de  tijd  komen  waarin  het  leven  zonder  God  in  veel
samenlevingen zo ondraaglijk zal worden, dat hun arrogantie en trots in
wanhoop zullen veranderen. Het zal dan zijn dat de nederigheid van het
hart kan terugkeren. En omdat er altijd Jezus-volgers zullen overblijven
die vrede in hun hart  hebben,  kunnen wanhopige mensen naar hen



beginnen te luisteren en genezing vinden. En opwekking kan uitbreken
als  mensen  in  grote  getale  zullen  terugkeren  naar  het  geloof  in  de
levende God die we kunnen kennen door Zijn Zoon Jezus Christus, de
enige  ware  en  volledig  succesvolle  Raadgevers  waar  het  gaat  om
genezing van wonden van het hart. In Jesaja 9:6-7 staat een profetie
over  de  komende  Messias,  onze  Heer  Jezus  Christus,  die  ook  wel
genoemd wordt: “Wonderbare Raadgever”. Luister: “Want een Kind is
ons geboren, een Zoon is ons gegeven, en de heerschappij zal op Zijn
schouders  rusten.  En  Zijn  Naam  zal  zijn:  Wonderlijk,  Raadgever,
Almachtige God, Eeuwige Vader, Vredevorst. En aan de uitbreiding van
Zijn heerschappij en  vrede zal geen einde komen.”  En toen Jezus Zijn
bediening begon in Galilea en uit het boek Jesaja las in de synagoge van
Nazareth,  las  Hij  een  andere  profetie  die  Jesaja  over  Hem  had
uitgesproken, die duidelijk stelt dat Hij gebroken harten zou genezen.
We vinden dit in Jesaja 6:1-2 en in Lukas 4:18-19: “De Geest van de
Heere is op Mij, omdat Hij Mij gezalfd heeft; Hij heeft Mij gezonden om
aan armen het Evangelie te verkondigen om te genezen die gebroken
van  hart  zijn,  om  aan  gevangenen  vrijlating  te  prediken  (geestelijk
gevangenen?) en aan blinden het gezichtsvermogen (geestelijk?),  om
verslagenen weg te zenden in vrijheid, om het jaar van het welbehagen
van de Heere te prediken”. (HSV-vert.)

Er is geen succesvolle Raadspersoon in de wereld anders dan onze Drie-
enige God. Ik heb tot nu toe in Afrika gedurende 11 jaar de boodschap
van  “Genezing  van  wonden  van  het  hart”  onderwezen,  in
gevangenissen  zowel  als  in  gemeenschappen  en  kerken,  en  heb
geconstateerd  dat  dit  onderwijs  altijd  het  gewenste  resultaat  heeft
opgeleverd bij  nederige en kinderlijke mensen die dicht bij  hun God
wilden komen. Alleen  Hij is de Raadgever en  Hij geneest wonden van
het  hart  wanneer  gebroken  of  bittere  geesten  hun  haat  en
kwaadaardigheid  opgeven  zodat  God  naar  hen  kan  terugkeren  en
heelheid  en  waarheid  kan  herstellen.  Dat  is  beter  dan  mensen  te
helpen met hun problemen te leren leven.  



9  GOD GENEEST WONDEN VAN HET HART

Genezing vindt niet plaats door voortdurend pijnlijke herinneringen aan
slechte dingen die in  ons leven zijn  gebeurd te onderdrukken,  maar
door  ze  onder  ogen  te  zien,  en  door  onze  bitterheid  te  belijden
tegenover die mensen die ons pijn hebben gedaan en die ons hebben
afgewezen, en ook door onze Vader God te vragen ons alstublieft te
vergeven en de bitterheid uit ons hart te verwijderen.



Wonden van het hart, van ons geestelijke lichaam, zijn net als wonden
in ons fysieke lichaam. Deze twee lichamen lijken zoveel op elkaar dat
mensen elkaar zelfs herkennen als ze elkaar ontmoeten in de hemel.
Als we een vervuilde snee in onze arm hebben en deze net alleen maar
omzwachtelen om het bloeden te stelpen,  zal  de wond beginnen te
etteren en als we er verder niets aan doen, zullen we op den duur onze
arm  verliezen.  Zo  is  het  ook  in  ons  geestelijke  lichaam.  Een
onbehandelde wond zal steeds meer gaan etteren. Het opbreken van
huwelijken na vele goede jaren, is daar zo’n duidelijk voorbeeld van,
omdat oude wonden van het hart van lang geleden te overweldigend
worden. Geestelijke wonden moeten ook worden behandeld door ze
schoon te maken, te desinfecteren, met hechtingen te sluiten, er zalf op
te doen en ze met een verband te omwikkelen zodat er genezing kan
plaatsvinden.

Te  belijden  dat  we  zondaars  zijn,  kan  goed  zijn  als  een  middel  om
onszelf voor God te verootmoedigen, maar het voorziet niet in genezing
van specifieke  zonden.  Jakobus  schreef  in  Jakobus  5:16:  “Belijdt  uw
zonden aan elkaar en bid voor elkaar, opdat u genezen wordt.” Als we
onze specifieke wandaden en zonden aan elkaar belijden, belijden we
ze ook aan onze hemelse Vader en zullen de relaties met God en met
de  mensen  worden  verbeterd  en  zal  er  genezing  plaatsvinden,
geestelijk en lichamelijk. 

Ik leerde de ontzagwekkende kracht kennen, van hoe onze gesproken
woorden scheppingsvermogen bezitten. En daarom, spreek alstublieft
uw bekentenissen met uw mond uit, luid en duidelijk. Laat ze van diep
uit uw hart komen. Romeinen 10:8-10 zegt dit zo duidelijk: “Het Woord
is dicht bij u, zelfs in uw mond en in uw hart: dit is het woord van geloof
dat wij prediken: “Als u met uw mond de Heere Jezus belijdt en met uw
hart gelooft dat God Hem uit de dood heeft opgewekt, zult u behouden
worden, want met het hart gelooft men tot gerechtigheid en met de



mond belijdt men tot behoudenis.” En denk er eens over na, hoe God
zelfs alles schiep door het gesproken Woord en dat er niets geschapen
werd dan door onze Heer Jezus Christus, het Woord. Zo vindt er ook
een veel betere genezing plaats, als we luid belijden en bidden.

Het  is  zo  geweldig,  wanneer  we  ons  “vergeten  wat  er  met  ons  is
gebeurd” hebben omgewisseld voor “de overtreder te vergeven wat hij
ons heeft aangedaan” en dat onze bitterheid en pijn zullen verdwijnen
zelfs als we ze nu weer herinneren. Immers hebben wij de waarheid
gevonden,  en  willen  niet  langer  anderen  op  dezelfde  wijze  kwaad
aandoen, wanneer onze God terugkeert in de vroegere verwonde delen
van onze geest met Zijn vrede en de daaruit voortvloeiende genezing in
onze geest en ons lichaam. Jezus zei niet voor niets: “Vrede geef Ik u,
Mijn vrede geef Ik u.” Hij is de Raadgever, Genezer en Voorziener van
innerlijke vrede.

Het is nuttig voor ons om te beseffen dat degene die ons kwaad gedaan
heeft, net als wijzelf, in dezelfde behoefte aan vergeving verkeert, en
dat wij beiden gezondigd hebben en Gods genade nodig hebben. Zelfs
onze ergste vijand heeft deze genade nodig en Jezus stierf ook voor
hem. We kunnen het ons niet veroorloven om onze hemelse Vader lief
te hebben, maar één van Zijn eigenzinnige kinderen, die Hij  ook lief
heeft, te haten. Johannes schreef in 1 Johannes 2:9: “Wie zegt dat hij in
het licht is, maar zijn broeder haat, is tot nu toe in de duisternis.” En in
1 Johannes 4:20:

“Als iemand zegt: “Ik heb God lief”, maar zijn broeder haat, dan is hij
een leugenaar; want wie zijn broeder, die hij gezien heeft, niet liefheeft,
hoe kan hij God liefhebben Die hij niet gezien heeft?” 
Het helpt als  we begrijpen dat wijzelf  overtredingen begaan hebben
omdat wij anderen niet vergeven hebben. En dat we anderen begonnen
te  kwetsen  omdat  we  ooit  op  een  vergelijkbare  manier  slachtoffer
waren en niet vergaven. En zo heeft onze dader ons pijn gedaan omdat
ook  hij  in  zijn  verleden  slachtoffer  was  en  niet  heeft vergeven.  Wij



mensen zijn  uiteindelijk  allemaal  slachtoffers  van  onze  eigen zonde-
natuur  als  we  niet  vergeven  wanneer  we  één  of  andere  vorm  van
afwijzing  ervaren.  Zal  onze  God  het  accepteren  als  we  een  andere
standaard voor onszelf  toepassen dan voor onze overtreder? Als  we
Gods genade voor onszelf willen omdat we iemand gekwetst hebben,
dan moeten we ook willen dat onze Vader die genade uitbreidt naar
degene die ons pijn heeft gedaan. Zou Jezus duidelijker kunnen zijn dan
toen  hij  ons  in  het  gebed  van  de  Heer  leerde:  “Vergeef  ons  onze
schulden, zoals wij onze schuldenaren vergeven?” Besef je dat je God in
dit gebed toestemming geeft om je niet te vergeven als je anderen niet
vergeeft? En is er in dit gebed een verjaringstermijn, dat je niet meer
hoeft te vergeven? Is  het  niet  verbazingwekkend dat  Jezus ons zelfs
leert om onze  vijanden lief te hebben, en dat Hij dat Zelf beoefende
door de farizeeën te vergeven die Hem aan het kruis hadden genageld
en Hem bespotten, terwijl Hij daar hing onder een foltering die we niet
eens kunnen peilen?  
Micha schreef het zo prachtig in Micha 6:6-8: “Waarmee zal ik voor de
Here komen, en mij buigen voor de verheven God? Zal ik voor Hem
komen met brandoffers, met éénjarige kalveren? Zal de Heer blij zijn
met duizenden rammen, of met tienduizend rivieren van olie? Zal  ik
mijn eerstgeborene geven voor mijn overtreding, de vrucht van mijn
moederschoot voor de zonde van mijn ziel? De Here heeft u laten zien,
o mens, wat goed is en wat Hij van u vraagt: niets anders dan recht te
doen, goedertierenheid (oftewel liefde en genade) lief  te hebben en
nederig te wandelen met uw God.” 

In Psalm 51:7-8 erkende David zijn verschrikkelijke zonde. Dat hij zijn
trouwe legerofficier Uria had laten vermoorden, opdat hij  met Uria’s
vrouw  Bathseba  kon  trouwen.  David  schrijft:  “Ik  ben  geboren  in
ongerechtigheid;  en  in  zonde  heeft  mijn  moeder  mij  ontvangen.  U
verlangt  naar  waarheid  in  mijn  binnenste  delen;  in  mijn  verborgen
delen zult U mij wijsheid geven.” In deze Psalm laat David zien dat hij de
details van deze moord duidelijk heeft beleden en dat hij de pijnlijke



herinnering aan wat hij  heeft gedaan niet zal  blijven verbergen. Dan
vervolgt hij in vers 9: “Reinig mij met hysop en ik zal rein zijn; was mij,
en ik zal witter zijn dan sneeuw. Laat mij vreugde en blijdschap horen,
zodat  de  beenderen  die  U  gebroken  hebt,  zich  mogen  verheugen.
Verberg Uw aangezicht voor mijn zonden; delg al mijn ongerechtigheid
uit. Schep in mij een rein hart o God en vernieuw in mij een juiste geest.
Werp mij niet weg, uit Uw tegenwoordigheid vandaan; en neem Uw
Heilige Geest niet van mij weg. Geef mij de vreugde over Uw heil terug;
ondersteun mij met een geest van vrijmoedigheid.”  David begreep de
uitkomst van het genezingsproces dat zijn hemelse Vader in hem zou
volbrengen, zoals hij zei in vers 15: “Dan zal ik overtreders Uw wegen
leren  en  zondaars  zullen  zich  tot  U  bekeren.”   David  ervoer  deze
wonderbaarlijke  genezing  in  zijn  hart,  zodra  hij  zich  ten  volle  en
hoorbaar had bekeerd en zijn God had gevraagd om hem te vergeven.
En die geest die voorheen demonisch was, werd gereinigd, genezen en
herenigd met zijn geest en met zijn Vader. 

Ik,  Kees Hoek, had diepe wonden in mijn hart.  Zij  ontwikkelden zich
daar al voordat ik geboren was. Ik voelde paniek, was erg onzeker en
alleen, terwijl ik toch echt wel een oudere broer en twee zussen had. Ik
had het gevoel dat niemand om mij gaf. Deze gevoelens konden soms
verdwijnen,  vooral  toen ik  Jezus tot mijn Heer en Verlosser maakte,
maar ze keerden weer terug en hebben me het grootste deel van mijn
leven geplaagd.  Ik  wist  echter  niet  waarom ik  die  gevoelens had;  ik
begreep de

oorzaak ervan niet. Satan wilde niet dat ik me dat pijnlijke verleden zou
herinneren, en kennen en begrijpen. Ik begrip nu dat het allemaal deel
uitmaakte van Gods vormingsproces om Zijn doelen door mij heen te
bereiken en deze boodschap over genezing van wonden van het hart
naar een geestelijk hongerig Afrika te brengen. 



David verwijst zo duidelijk naar onze gewonde en bittere geest die splijt
of afbreekt, zoals beschreven wordt in Psalm 51:18: “Want U vindt geen
vreugde in offers, anders zou ik ze brengen. En U verlustigt U niet in
brandoffers. De offers aan God zijn een gebroken geest: een gebroken
en berouwvolle geest veracht U niet o God.”

Paulus schreef in 1 Thessalonicenzen 5:23-24: “Moge de God van vrede
Zelf u  geheel en al heiligen, en ik bid tot God dat uw gehele oprechte
geest, ziel en lichaam bewaakt worden om onberispelijk te blijven tot
de komst van onze Heere Jezus Christus. Hij Die u roept is getrouw en
Hij zal het ook doen.” Amen!

Gods Woord spreekt op zoveel plaatsen over de gebrokenheid van onze
geest; dat onze geest in stukken is. Wanneer we bitterheid en een geest
van “Ik zal het je betaald zetten!” blijven vasthouden tegenover iemand
die ons pijn doet, keert onze God dat deel van ons de rug toe, omdat Hij
ook van de dader houdt, en Jezus ook voor die persoon stierf. Dat geeft
satan vrij spel om de enige te zijn die dat deel van ons beïnvloedt. En
dat deel scheidt zich dan af van de rest van onze geest, scheidt zich af
van wie we zijn en begint een eigen leven te leiden. Dat deel wordt
demonisch en satan zal proberen het te gebruiken om schade aan te
richten. Zo verging het mij, het grootste deel van mijn leven, met veel
kwelling, vooral in mijn dromen ’s nachts. Maar ook overdag voelde ik
me gehaast, altijd had ik tijd tekort. Dat uitte zich in agressief rijgedrag
in het verkeer en in het doen van dingen zonder wat reservetijd over te
laten  om  op  gevaren  te  letten.  Als  klein  kind  had  ik  doorlopend
ongelukken. De ene wond was nog niet geheeld of ik had er al weer een

of  twee  bij  gekregen.  Ik  wilde  goed  doen,  maar  zo  vaak  lukte  het
gewoon niet. Onze God is heilig, en Hij zal gewoon niet omgaan met
kwade geesten  binnen in ons, maar roept ons toe: “Wees heilig want Ik
ben heilig!”

Kunt  u  dan  begrijpen  waarom David  over  gebrokenheid  spreekt,  en
waarom Paulus schrijft over  onze  gehele geest,  dat  die  geheiligd,  of



heilig gemaakt, zou moeten worden, en niet slechts een deel ervan?
Kunt  u  dan  begrijpen  waarom  we  het  hebben  over  gespleten
persoonlijkheden  en  waarom  zoveel  diepgewonde  mensen
meervoudige  persoonlijkheids  stoornissen  ontwikkelen  die  gewoon
extra-ernstige gevallen zijn van wonden in ons hart waarvan we ons
hebben gedistantieerd? We herinneren ons misschien niet meer wat er
gebeurd is en meestal voelen we ook de pijn niet meer die daarmee
gepaard ging,  maar het blijft allemaal  ondervonden worden door de
afgebroken geest in ons hart.  Kunt u dan zien hoe hulpeloos we na
verloop  van  tijd  worden?  Het  is  een  goede  zaak  dat  er  geen
verjaringstermijn is voor het vergeven van onze overtreders, maar hoe
kunnen we ze vergeven als we ze ons niet meer herinneren?

Satan wil niet dat we ons de oorzaken en de aard van onze wonden
herinneren,  anders zouden we deze dingen kunnen onderkennen en
verliest hij zijn grip op ons. We vinden hierover een duidelijke uitspraak
in  Jeremia  17:9-10:  “Het  menselijke  hart  is  bedrieglijk  boven  alle
dingen,  ja  ,  verderfelijk  is  het;  wie  kan  het  kennen?  Ik,  de  HERE,
doorzoek het hart en test de innerlijke motieven, om iedere man te
geven overeenkomstig zijn daden.” Satans invloed op de afgescheiden
bittere  delen  van  onze  geest  is  inderdaad  verwoestend  door  de
gevoelens die hij  ons geeft en wat hij  ons probeert te laten denken,
geloven  en  doen.  De  enige  bescherming  hiertegen  is  dat  onze
afgescheiden geesten die hun eigen leven leiden, hun boosaardigheid
en bitterheid loslaten, zodat ze zich kunnen herenigen met God en onze
geest. Onze Vader is volledig

in  staat  om  ons  heilig  te  maken  en  om  onze  gewonde  harten  te
genezen, als we gewoon bereid zijn om onszelf te vernederen en met
Hem samen te werken. Paulus schreef in 1 Thessalonicenzen 5:23-24:
“Moge de God van vrede u persoonlijk volledig heilig maken.“ Ja, Hij zal
het doen! 



Clemens noemt in Hebreeën 12:14-15 deze afgebroken delen van onze
geest “wortels van bitterheid”. “Zoek naar vrede met alle mensen en
naar de heiliging zonder welke niemand de Heere zal zien. Zie erop toe
dat  niemand achterop  raakt  in  de  genade  van  God  en  dat  er  geen
enkele wortel van bitterheid opschiet en verwarring sticht en daardoor
zeer velen zouden besmet worden (geestelijk geïnfecteerd).”

Spreuken  3:5  is  zo  belangrijk  in  het  begrijpen  van  de  weg  naar
heiligheid: “Vertrouw op de Heer met heel uw hart en steun niet op uw
eigen begrip van de dingen, maar wandel met God in alles wat u denkt
of  doet,  en  Hij  zal  uw pad recht  maken (Hij  zal  u  succesvol  maken
zonder fouten).” Als we inderdaad alles met onze God en Vader doen,
en dus intiem met Hem wandelen in liefde, ofschoon ook met respect,
zullen we alleen onder Zijn invloed zijn, niet misleid kunnen worden en
waarheidsgetrouwe geestelijke kennis en wijsheid van Hem ontvangen:
“De  vreze  des  Heeren  is  het  begin  van  wijsheid.”(Psalm  111:10  en
Spreuken 9:10)

Dus, hoe kunnen we ons herinneren wat er allemaal in ons verleden is
gebeurd, dat ons zo heeft beïnvloed? God kent ons hart; en ik herhaal
hier een deel van Jeremia 17:10: “Ik de Heere doorzoek het hart, ik test
de innerlijke motieven….”. Ja, David had gelijk toen hij in Psalm 124:8
schreef: “Onze hulp is in de naam van de HEERE, Die de hemel en de
aarde gemaakt heeft!” Hij kan ons helpen ons verleden te herinneren
en  wacht  vol  spanning  tot  die  gewonde  delen  in  ons  bij  Hem
terugkomen, Hem om vergeving vragen en onze vijand vergeven. Zo
zullen onze gewonde delen aan ons worden teruggegeven en onze ziel
leiden om dingen te doen op de juiste manier, met liefde die genade
verleent aan onze vijanden, en nederig met onze God wandelen. 

Hoe kunnen we, met Vaders hulp, verborgen problemen in onze harten
opsporen? 

1. Vraag God om ons een verborgen wond met de bijbehorende pijn
in ons hart te openbaren.



2. Zoek  naar  oorzaken  van  kwelling  of  geweld  die  we  ervaren  in
dromen of op een andere manier.

3. Zoek naar oorzaken van depressie.
4. Zoek naar  redenen waarom we geïrriteerd raken door  bepaalde

mensen die ons vertrouwd zijn en waartegen we ondanks dat toch
beginnen te schreeuwen.

5. Stemmen horen van afgesplitste geesten die met elkaar of met ons
praten. 

6. Andere mensen, vrienden of familie, kunnen problemen in ons zien
die wijzelf  niet  kunnen zien.  Meestal  zullen ze de onderliggende
oorzaken niet begrijpen, maar zij zijn zich meer bewust van onze
karakterfouten dan wijzelf. Als zij daar met ons over willen praten,
durf dan naar ze te luisteren. 

7. Hoe meer verborgen pijn er in ons hart is begraven, des te meer we
controleurs van mensen zijn, omdat er een natuurlijke behoefte is
om mensen op een comfortabele afstand te houden om de niveaus
van emotionele pijn laag te houden. De aanwezigheid van bepaalde
mensen  alleen  al,  kan  ervoor  zorgen  dat  we  ons  ongemakkelijk
gaan voelen. Maar zoals we mensen op afstand houden, houden
we ook onze hemelse Vader op afstand. 

8. Vooral mannen kunnen agressief worden in alles wat zij doen, ook
tijdens het rijden in het verkeer. Ze zullen geen voorrang verlenen.
Ze zullen zich ongemanierd voor uw neus invoegen en u afsnijden.
Tegenwoordig ziet u dat ook steeds vaker bij vrouwen. Voor jonge
mannen was een autoverzekering vroeger veel duurder dan voor
jonge vrouwen maar dat is de laatste jaren snel veranderd.

9. Een gewonde persoon geeft weinig, door gebrek aan liefde. Jezus
sprak over dit onderwerp in Mattheüs 6:22-23: “De lamp van het
lichaam is het oog; als dan uw oog goed is, zal geheel uw lichaam
verlicht zijn.” In het Midden-Oosten-idioom was een persoon die
een goed oog had, een royale gever. Toen ging Jezus verder: “Maar



als uw oog slecht is, zal geheel uw lichaam vol duisternis zijn. Als nu
wat licht in u is, duisternis is, hoe groot is dan de duisternis!”

10.  Als we moeite hebben om van bepaalde mensen te houden, is het
vaak  door  iets  aan  hen  waarover  we  onvoldoende  zijn
geïnformeerd,  maar  dat  ons  toch onbewust  laat  herinneren aan
een veel groter probleem in onszelf. Het doet me denken aan Jezus
in  Mattheüs  7  vers  1-5:  “Oordeel  niet,  opdat  u  niet  geoordeeld
wordt,  en  met  welke  maat  u  meet,  zal  er  bij  u  ook  gemeten
worden.  En  waarom kijkt  u  naar  de  splinter  in  het  oog  van uw
broer, maar beseft u niet dat u een plank hebt in uw eigen oog? Of
hoe kunt u tegen uw broer zeggen: “Laat mij de splinter uit je oog
halen”, maar zie eens, er blijkt een plank in uw eigen oog te zitten?
U huichelaar! Haal eerst de plank uit uw eigen oog en dan zult u
scherp  kunnen  zien  hoe  de  splinter  uit  het  oog  van  uw  broer
verwijderd moet worden.” Wanneer ik  iemand ontmoet en er is
iets aan hem waardoor ik me ongemakkelijk voel, heb ik geleerd
om Vader God te vragen wat de reden is, want het zou best wel
eens zo kunnen zijn dat de Heer mij een wond in mijn eigen hart wil
laten zien. 

10  GOEDE VRIJDAG



We vieren jaarlijks Witte Donderdag en Goede Vrijdag; dit in verband
met Jezus’ laatste Paasmaaltijd die Hij  vierde met Zijn discipelen, en
verder ter gedachtenis aan Zijn sterven aan het kruis voor onze zonden.
Bij de Paasmaaltijd werd de verbazingwekkende bevrijding gevierd van
Israël  uit  zijn slavernij  in Egypte,  waarbij  een onberispelijk lam werd
geofferd en het bloed daarvan op de deurposten van hun huizen werd
gesmeerd als een voorwaarde voor hun bevrijding. Maar deze keer is
Jezus er op gericht, hoe Hij nu Zelf, in de volheid van de tijd van Zijn
Vader, dat volmaakte Lam van God is, zonder smet, dat alle mensen van
de wereld vanuit  hun slavernij  gaat  bevrijden uit  de macht van hun
slavendrijver satan.

Het zal vereisen dat Jezus nu Zijn leven voor ons allen gaat neerleggen.
Hij is erg emotioneel op dit moment, in extreme zielsdruk over wat Zijn
Vader  wil  dat  Hij  zal  doormaken,  de  komende  24  uren.  Maar  Zijn
discipelen begrijpen nog steeds niet wat hun Rabbi op het punt staat te
doen en strijden er nog steeds over wie er aan Jezus’ rechterhand zal
zitten als ze eenmaal met Hem in de hemel zijn. Niemand wil de voeten
van  alle  deelnemers  aan  deze  Sedermaaltijd  wassen.  Zelfs  die  taak
moet Jezus op zich nemen, en hen nog een les leren dat “de grootste in
het Koninkrijk van God de dienaar van allen is”. En nu hebben ze dit
laatste avondmaal beëindigd en Jezus zegt: “Kom, laten we gaan.” Hij
gaat naar het dak boven de Bovenzaal vanwaar Hij de Kidronvallei kan
zien en de Hof van Gethsémané aan de voet van de Olijfberg. (Onze
Heer was daar dikwijls geweest samen met Zijn discipelen). Jezus’ lijden
neemt toe nu Judas al vertrokken is om Hem te verraden voor een paar
zilverstukken. Ik kan me voorstellen hoe Hij omhoog kijkt naar de hemel
en Zich afvraagt: “Judas verraadt Mij zoals geprofeteerd is, terwijl alle
anderen zich spoedig vluchtend zullen verspreiden; en Simon Petrus zal
zelfs ontkennen dat hij Mij ooit gekend heeft. Ik heb hen nu drie jaar
lang  voorbereid  om  het  goede  nieuws  te  prediken,  maar  ze  zijn
allemaal op de vlucht. Wat zal er nu van Uw Koninkrijk worden?”



Begrijpen wij de dynamiek van dit moment? Jezus bereidt Zich voor om
de zonden van ons allemaal op Zich te nemen en onze doodstraf voor
Zijn rekening te nemen maar wij rennen nog steeds van Hem weg om
ons comfortabele leven te redden. Het wordt morgen Goede Vrijdag
voor ons, maar wordt het een Goede Vrijdag voor Jezus?

Als Hij omhoog kijkt, ziet Hij de ranken van de wijnstok die over het dak
van de bovenzaal heen groeien om schaduw te bieden als beschutting
tegen de zon, en dan begint Hij Zijn afscheidsrede tegen Zijn discipelen:
“Ik ben de ware Wijnstok en Mijn Vader is de Wijngaardenier. Elke rank
aan Mij die geen vrucht draagt, neemt Hij weg, en elke rank die wel
vrucht voortbrengt, snoeit Hij opdat hij meer vrucht zal dragen. Jullie,
Mijn  discipelen,  zijn  al  rein  vanwege  het  Woord  dat  Ik  tot  jullie
gesproken heb. Blijf in Mij zoals Ik in jullie blijf. Net zoals een rank geen
vrucht kan voortbrengen tenzij hij verbonden blijft met de wijnstok, zo
kunnen jullie geen vrucht dragen tenzij jullie in Mij blijven. Ik ben de
Wijnstok en jullie zijn de ranken. Hij die in Mij blijft en Ik in hem, zal
veel vrucht dragen maar zonder Mij kunnen jullie niets doen.”(Johannes
15:1-5).  Een  paar  weken  later  maakt  Jezus  dit  feit  nog  eens  heel
duidelijk wanneer de discipelen de hele nacht in het Meer van Galilea
hebben gevist zonder enig resultaat. Jezus geeft hen dan een enorme
visvangst en laat hen zien dat wij zonder Hem niet succesvol kunnen
zijn.

Ranken  zonder  vrucht  zullen  worden  afgesneden,  zei  Hij,  eraan
toevoegend;  “Jullie  zijn  al  rein  vanwege  het  woord  dat  Ik  tot  jullie
gesproken heb.” Waarom zegt Hij dit? Het lijkt geen verband te houden
met het snoeien van ranken. Ziet u, sprekend over snoeien om meer
vrucht te dragen, had Hij het over genezing van wonden in onze harten.
Zulke wonden belemmeren de vrije werking van de Heilige Geest die in
ons woont. Hoe meer wonden er worden geheeld, des te vruchtbaarder
worden we voor Jezus’ Koninkrijk.



En als  ze dan heuvelafwaarts  lopen naar Zijn favoriete ontmoetings-
plaats in de Hof van Gethsémané, waar Judas Hem zal ontmoeten met
een groep tempelbewakers om Hem te arresteren, spreekt Jezus tot
Zijn mannen met meer duidelijkheid dan ooit tevoren, zodat ze dicht bij
Hem kunnen blijven als Hij weg is. Zo duidelijk nu, dat ze zelfs tegen
Hem zeggen: “Zie, nu spreekt U duidelijk, nu zijn we er zeker van dat U
alle dingen weet. Hierdoor weten we dat U van God bent gekomen.”

Eenmaal  in  de  Hof  van  Gethsémané  alleen,  zelfs  Zijn  drie  meest
vertrouwde discipelen achterlatend om nog een laatste  keer  bij  Zijn
Vader  te  kunnen  pleiten,  zegt  Jezus  tegen  hen:  “Mijn  ziel  is
buitengewoon bedroefd,  zelfs  tot  in de dood, blijf  alsjeblieft hier en
waak  met  Mij.”  Een  paar  stappen verder  valt  Hij  op  Zijn  knieën  en
smeekt: “Abba, met U zijn alle dingen mogelijk, neem alstublieft deze
beker van Mij weg, maar niet Mijn wil, maar de Uwe geschiede.” En in
Zijn meest verschrikkelijke verdrukking zweet Hij zelfs bloed, maar Hij
gehoorzaamt toch Zijn Vader,  door ervoor te kiezen Zijn leven af  te
leggen  voor  ons,  Zijn  schapen.  En  Zijn  meest  vertrouwde discipelen
slapen gewoon door. Is dit Jezus’ Goede Vrijdag? Het is onvoorstelbaar
dat Jezus ervoor koos om Zichzelf op te offeren in gehoorzaamheid aan
Zijn  Vader  terwijl  Hij  in  verschrikkelijke  doodsangst  verkeerde.
Uiteindelijk  werd het  Goede Vrijdag voor Jezus,  en voor onze Vader
God en ook voor ons, nadat Hij had uitgeroepen;  “Het is volbracht!”
en, vertrouwend op Zijn Vader, gaf Hij Zijn Geest aan Hem. Hij had Zijn
Vader zelfs deze keer gehoorzaamd en Zijn taak volbracht om ons te
verzoenen met Zijn, en onze Vader, God. Is iemand van ons bereid om
onze Vader zo te vertrouwen?

Op Paasmorgen stond Jezus op uit de dood en om die reden zullen ook
wij met Hem opgewekt worden uit de dood. Ja, we houden ervan om
Paasmorgen te vieren maar zijn wij bereid Jezus onze Goede Vrijdag te
geven als er een beroep op ons wordt gedaan? Zijn we bereid om in
Hem te blijven door onszelf te verloochenen en ons kruis op te nemen,
net zoals Hij zijn eigen verlangens verloochende en Zijn kruis opnam in



gehoorzaamheid aan Zijn Vader? Zo droeg Hij veel vrucht tot eer van
Zijn Vader, en zo kunnen ook wij veel vrucht dragen tot eer van Jezus’
en Vaders heerlijkheid. Willen wij echt dat Jezus in ons gevormd wordt,
zoals Paulus schreef in Galaten 4:19: “…. mijn lieve kinderen, voor wie
ik  opnieuw  barensweeën  doorsta,  totdat  Christus  in  u  gestalte
verkregen heeft”?

Goede Vrijdag was de meest gedenkwaardige dag in Jezus’  leven en
hoe meer Hij in ons “gestalte krijgt”, hoe spannender het ook in ons
leven zal worden. Smeek God om zoveel liefde in uw hart te stoppen
dat u uw leven voor Hem wilt geven. Hier is mijn vertaling van Jezus’
woorden in Mattheüs 5:3: “Zalig zijn zij die smeken om dieper geestelijk
leven, want zij zullen heersers zijn in het Koninkrijk van de hemel.” 



11  HET GEBED DAT GENEZING BRENGT

Voordat ik u leid in het gebed dat onze Vader altijd verhoort als het uit
een verlangend hart komt, wil ik u graag een paar voorbeelden geven
van hoe God de gebeden van veel mensen heeft verhoord.

 Een aardige, nog jonge man zat al vijf jaren voor de tweede keer in
de gevangenis en zijn ouders hadden hem opgegeven. In hun kerk
leerde  men  dat  iemand,  na  een  ernstige  zonde,  nog  een  keer
opnieuw gedoopt mocht worden, maar ze wilden hem nu niet nog
eens een derde keer dopen. Toen ik een groep gevangenen in gebed
leidde om Vader God te vragen een pijnlijke wond te openbaren en
te genezen, werd deze man herinnerd aan zijn bitterheid jegens zijn
ouders omdat die hem hadden opgegeven en hem de afgelopen vijf
jaren nooit meer hadden opgezocht. Hij vroeg God nu om hem te
vergeven dat  hij  zijn  ouders,  die  God liefheeft,  was  begonnen te
haten en om de bitterheid tegenover hen uit zijn hart weg te nemen.
De volgende dag waren ze er ’s morgens om 9.00 uur om hem te
bezoeken. 

 In 2013 had ik drie dagen lang in de Samfya gevangenis in Zambia
onderwijs  gegeven  waarna  ik  de  leringen  afsloot  met  ons
genezingsgebed, gevolgd door het dopen van drieëndertig mannen
en vijf  vrouwen.  Dit  vond plaats  in  een  ondiepe  vijver  buiten  de
gevangenismuur. Het gebeurde daar twee keer, dat een man, nadat
hij  was gedoopt en opstond van zijn  knieën,  zijn  hoofd door een
onzichtbare hand onder water werd geduwd en de man wild met zijn
armen en benen om zich heen begon te slaan terwijl hij bezig was te
verdrinken. Andere gevangenen holden er bij elk afzonderlijk op af
om deze mannen op te tillen en ze op droge grond te leggen, waar ze
nog steeds in doodsangst bleven doorworstelen totdat er na enige
tijd vrede over hen kwam. Twee dagen later kwamen deze mannen
bij de gevangenispredikant en zeiden: “Wij wisten niet dat het leven
zo aangenaam en vredig kon zijn.”



 In 2011 en 2012 had ik een zeer gezalfde evangelist leren kennen in
de grote Centrale gevangenis voor mensen in voorarrest in Lusaka
(Zambia). Hij leidde toen de hele gevangenispopulatie in prachtige
aanbidding  van  God in  de  open binnenplaats.  Toen  ik  hem weer
ontmoette in 2014 kwam ik hem weer tegen in een gevangenis met
een straf van 15 jaren met dwangarbeid wegens Zwaar Gewapende
Overval.  Hij  was  ervan  overtuigd  dat  hij  het  misdrijf  niet  had
gepleegd en dat hij ten onrechte was veroordeeld. Toch eerde hij zijn
Vader  God  door  Hem  nu  al  vier  jaren  lang  in  de  gevangenis  te
dienen. Hij had onlangs de taak gekregen om opziener-vader te zijn
in een cellenblok voor jeugdige gevangenen.

Hij kwam naar mijn onderwijs tijdens een seminar van drie dagen en
op de laatste dag, toen ik begon te spreken over problemen met
Dissociatieve Identiteits Stoornis, vroeg hij of hij eerst een getuigenis
mocht geven over wat God, de vorige avond voor hem gedaan had.
Ik had de dag ervoor al gevangenen geholpen met gebed tot God om
genezing van wonden in hun harten, en nu vertelde hij ons wat God
voor hem had gedaan.

Hij  was  indertijd  gedurende  enkele  jaren  een  internationaal
welbekende evangelist  geweest  en was bisschop in een kerkelijke
organisatie toen hij  naar zijn ouderlijk huis geroepen werd omdat
zijn vader was overleden. Deze was koning (of opperhoofd) geweest
over  een  groot  stammengebied  met  veel  dorpschiefs  onder  zijn
bewind. Als oudste zoon liet hij zich toen installeren als de nieuwe
koning,  volgens  de  traditionele  inwijdingsrituelen.  Sinds  die
ceremoniële installering werd hij iedere nacht van zijn leven gekweld
door  “zijn  vader”.  Hij  had  God  gisteren  gevraagd  om  hem  te
vergeven dat hij zijn vader al die jaren had gehaat en gisteravond
was hij voor het eerst een vrije man geworden, zonder die krachtige
kwellende geest. Tijdens het grootste deel van zijn getuigenis zat hij
ongecontroleerd  te  huilen  vanwege  zijn  bevrijding,  de
nieuwgevonden vrede en zijn dankbaarheid daarover. Ik ontmoette
hem eind 2018 opnieuw in Lusaka en vernam van hem dat deze boze
geest nooit was teruggekeerd.



 In  2015  kwam  een  vriendelijke  oudere  man  naar  me  toegelopen
toen ik na een dag van les geven de Kamwala gevangenis van Lusaka
verliet.  Ik kende hem al langer als een vader van jongeren in een
apart gedeelte van die gevangenis.  Hij  vroeg me om voor hem te
bidden omdat hij  nu al 25 jaren in de gevangenis zat en niemand
hem ooit was komen bezoeken. “U moet vast wel heel boos zijn op
uw  ouders  en  uw  vrienden,  is  het  niet?”  vroeg  ik  hem.  En  zijn
antwoord was een volmondig: “Ja, natuurlijk!” Ik zei hem toen dat
hij er  met  God  over  moest  spreken,  en  bood  aan  hem  wat  met
woorden te helpen, en leidde hem in hetzelfde gebed over genezing
van een wond van het hart, dat ik overal gebruik. Ik zag hem toen
een tijdje  ernstig  met  zijn  hemelse  Vader  praten,  waarna ik  hem
hielp om zijn gebed af te sluiten. Een paar dagen later, toen ik weer
in dezelfde gevangenis was, vertelde hij me dat de dag nadat hij had
gebeden om vergeving en genezing, zijn beste vriend uit Livingstone,
van ongeveer 450 km afstand, hem had bezocht.

Onze God is extreem levend, slaapt niet, is niet ver weg gereisd en laat
ons  niet  aan  onszelf  over  nadat  Hij  ons  geschapen  heeft.  Let  op,
waarom zou hij zo iets doen als Hij ons geschapen heeft voor Zijn eigen
vreugde  en  geluk?  Maar  Hij  verlangt  er  zó  naar,  dat  wij  naar  Hem
komen als een klein kind, Hem liefhebben en Hem vertrouwen met ons
hele hart. Kunt U Hem nu vragen om ook u te helpen in dit proces van
dichter bij Hem te komen, door uw hart door Hem te laten genezen,
ook als het via een lang proces gaat? Eén wond, een stap op z’n tijd?

Hier volgt het gebed dat ik de mensen laat volgen, overal waar ik over
dit onderwerp spreek, en uw Vader God zal ook in uw hart een wonder
doen.  De  woorden  zijn  echter  niet  magisch.  Het  gaat  hier  om  een
persoonlijk gebed tussen u en uw hemelse Vader. Zegt u mij niet na,
tenzij u het uit de grond van uw hart zegt. Lees dus eerst het volgende
gebed door, om te zien of u ermee kunt instemmen. En als u bidt, doet
u het dan hardop zodat het diep van binnenuit komt. Moge onze Vader
God  u  zegenen.  Als  God  u  een  herinnering  geeft  die  heel  pijnlijk
is,



onderdruk die dan niet opnieuw, maar vertel God nu de details van wat
er  gebeurd  is,  zelfs  als  het  moeilijk  is  om  dat  te  doen.  Het  is  dat
gewonde deel  van  u  dat  het  nodig  heeft om met  God verzoend te
worden.

“Vader God, ik dank U dat U zoveel van mij houdt, dat U Uw enige Zoon
hebt gegeven om de straf voor mijn wandaden te betalen, zodat ik nu
tot U kan komen. Ik wil net zoveel van u houden als U van mij houdt,
maar het is zo moeilijk met al die verborgen bitterheid in mijn hart. Wilt
U mij alstublieft helpen om wonden in mijn hart kwijt te raken die mij
verhinderen dichter bij U te komen? Zo vaak werd ik gekwetst en bleef
ik  verbitterd  tegenover  mensen  die  ik  niet  vergaf  en  vergat  ik  het
allemaal.  Wilt  U mij  nu alstublieft een bittere pijn in mijn hart laten
voelen en herinneren uit een tijd waarin ik diep gekwetst werd?”

Wees nu stil en luister naar God en naar uw hart. En als u een pijnlijke
herinnering krijgt, onderdruk die dan niet als hij erg pijnlijk is. U moet
hem nu eindelijk met God oplossen.

Vertel uw Vader wat er gebeurd is. Spaar geen details waar Hij u aan
herinnert, ook al is dat pijnlijk. En vraag Hem: “Begrijpt U niet waarom
ik zo verbitterd raakte?” Hij begrijpt het en heeft zo vaak met u gehuild.
Neem zoveel tijd als u wilt om met Hem te praten. 

Dan sluit ik af met samen te bidden, na een minuut of vijf te hebben
gewacht om de privé gebeden te beëindigen: 

“Vader,  dank  U  dat  U  mij  hebt  gehoord  en  dank  U  ook  voor  deze
pijnlijke herinnering. Ik heb er nu zo’n spijt van dat ik verbitterd ben
gebleven tegenover …. (vul de naam hier in) al zo’n lange tijd. Hoe kon
ik  ….  haten terwijl  U  net  zoveel  van hem/haar  houdt  als  U van mij
houdt. Het spijt me. Ik begrijp nu dat ik zijn/haar slachtoffer was, omdat
hij/zij ook slachtoffer was van dezelfde soort afwijzing en/of misbruik.
Ik had vergevingsgezind tegenover hem/haar moeten zijn, net zoals ik
van U vergeving wil ontvangen. Wilt u mij alstublieft vergeven en Jezus,
wilt U alstublieft deze bitterheid uit mijn hart wegnemen,  en komen,
en leven



in mijn hart? Ik wil geen bitterheid meer. Help mij om nu van hem/haar
te houden zoals U van hem/haar houdt. Wilt U …. alstublieft zegenen
omdat hij/zij Uw genade ook nodig heeft? Vader, ik wil afzien van al
mijn  rechten  die  ik  dacht  te  hebben,  en  U  alleen  de  rechtvaardige
Rechter laten zijn. Dank U Vader voor Uw liefde, voor Uw aanvaarding
van mij en de verlossing van deze bitterheid. Amen.”

Het kan zijn dat de genezing van een grote wond niet direct ten volle
plaatsvindt  na  één  enkel  gebed.  Herhaal  het  indien  nodig  één  of
meerdere keren totdat de genezing volledig is.

Net zoals we allemaal een muur om onszelf hebben gebouwd door niet
te vergeven, steen voor steen, om mensen op een veilige afstand te
houden, zo scheidt die muur ons ook van onze God. Dus nu moeten we
genezing vinden, heiliging, stap voor stap, steen voor steen. Elke keer
dat je een bevrijding voelt,  voel  je je lichter alsof er een last van je
schouders is gevallen. Dat is echt en het is de reden waarom Jezus zei:
“Mijn juk is zacht en Mijn last is licht.”

Als u volhardend bent, geef dan niet op. De tijd zal komen nadat u God
hebt toegestaan om vele pijnlijke wonden te helen, dat plotseling die
muur begint af te brokkelen. Dat betekent niet dat u nu volkomen heilig
bent. Dat is niet voor ons bedoeld aan deze zijde van de eeuwigheid.
Maar àls dat gebeurt zal het zoveel gemakkelijker zijn om dicht bij God
te zijn, om een geestelijke meer volwassen zoon of dochter van God te
worden. Paulus schreef daarover in Romeinen 8:14: “Allen die door de
Geest van God geleid worden zijn volwassen zonen van God.“ Leer om
je door Hem te laten leiden. Hij weet zoveel beter wat goed voor ons is.
Doe nooit meer iets in je eentje terwijl je voor Hem uitloopt, maar laat
je hemelse Vader je altijd leiden en alles samen met jou doen.    

   



GENEZING VAN WONDEN VAN HET HART

Genezing van Wonden van het Hart is cruciaal voor ons allemaal omdat het de
essentie van zonde laat zien, en hoe we deze kunnen overwinnen door het bloed
van het Lam van God als we samenwerken met onze hemelse Vader. 

Genezing  van  Wonden  van  het  Hart  werd  oorspronkelijk  geschreven  als  een
missionair hulpmiddel voor de Afrikaanse bevolking in de Sub-Sahara. Sinds 2012
is het,  in audio-formaat, uitzonderlijk effectief gebleken om zowel moslims als
christenen te helpen om dichter bij hun God te komen. Het bevat een effectieve
bijbelse methode in het zoeken naar intimiteit met onze God en Vader en met de
Here Jezus Christus, de Redder van de mensheid.

De schrijver Kees Hoek groeide op in Nederland en verhuisde in 1969 met zijn
vrouw en vier kinderen naar de VS om ervaring op te doen in het Amerikaanse
zakenleven. In de tijd dat zij lid werden van een Assembly of God-kerk in Bellevue
WA,  kwamen  ze  zoveel  dichter  bij  hun  Vader  God  en  Jezus  Christus,  dat  ze
besloten  om  te  blijven  en  Amerikaanse  burgers  te  worden.  Als  universitair
geschoold ingenieur startte hij een commercieel klimaatregelings- en koelbedrijf
dat hij 32 jaar lang exploiteerde en vervolgens verkocht nadat zijn vrouw in 1998
aan kanker overleed. Kort daarop riep God hem herhaaldelijk en op bijzondere
manieren op, om een vader te worden voor vele jonge mannen die opgroeiden
zonder een vader te hebben die naar hen omkeek of om hen gaf. 

Kees zei: “Het leven onder de Afrikaanse bevolking sinds 2003, is voor mij van
onschatbare waarde geweest bij het begrijpen van Genezing van Wonden van het
Hart.”


